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Lucrările agricole de toamnă
I a ti m p și de b ună ca 1 i t a t e

Din delegația Asociației de prie
tenie sovieto-romîne care participă 
la manifestările din cadrul Lunii 
prieteniei romîno-sovietice, face 
parte și tovarășul Negruța, președin
tele colhozului „Dzerjinski** din 
R. S- S- Moldovenească. Am profi
tat de prezența în țară noastră a 
oaspetelui sovietic pentru a-i adre
sa cîteva întrebări. Discuția s-a re
ferit, firește, la probleme actuale ale 
muncii colhoznicilor sovietici, aflați 
intr-o avintată activitate creatoare 
Binevoitor, tovarășul Negruța ne-a 
înfățișat mai întâi cîteva aspecte din 
istoricul colhozului pe care îl con
duce.

— îndată după eliberarea de sub 
jugul fascist a Republicii Sovietice 
Socialiste Moldovenești, ne spune 
dinsul, țăranii din Pogrebeni și sa
tele aparținătoare s-au unit in șase 
colhozuri. Cite greutăți au 
învinse la început este ușor 
țeles Războiul pustiise totul 
doar cîteva perechi de cai. 
atelaje, construcții aproape 
Această situație a durat insă 
vreme. Statul sovietic ne-a 
cu mașini, fonduri bănești.
Colhoznicii noștri au muncit 
răsputeri să lichideze in scurt timp 
starea grea lăsată de război.

Faptul că vorbiți 
acea perioadă de 
existență a șase c 
face să credem că, intre tir 
ele s-au comasat.

— Tocmai aceasta voiam să 
spun. Colhoznicii și-au dat seama

nostru în
floarea-soarelui, plante de nutreț și 
altele. Pe baza indicațiilor reieșite 
din documentele de partid, in ulti
mii ani am dezvoltat mult fermele 
de animale ale colhozului Știți, de
sigur, cit de mare este atenția pe 
care Partidul Comunist al Uniunii 
Sovietice și personal Nikita Serghee- 
vici Hrușciov le acordă dezvoltării 
puternice și multilaterale a agricul
turii Plenara C. C. al P.C.U-S. din 
1953, Congresul al XX-lea al Parti
dului. Plenara din 1958, Congresul al 
XXI-lea, Plenara din ianuarie 1961, 
iată citeva din evenimentele care an 
marcat etape hotăritoare în dezvol-

despre tractoriști
$edin{a a fost scurtă. N-a durat 

mai mult de o jumătate de ceas. 
Ea a avut loc nu intr-o obișnuită 
sală de ședințe, ci în mijlocul tim
pului, în vagonul-dormitor al bri
găzii de tractoare, la lumina felina
rului. Abia de le distingeai chipurile 

bitorilor. Inșiruiți pe marginea 
^^aturilor de campanie, erau prezenți 

aici tractoriști din brigada a 8-a a 
S.M.T.-ului Sihlea, cițiva brigadieri 
de timp de la gospodăria colectivă 
din Voetin, inginerul agronom-șef 
al stațiunii și tehniciană gospodăriei 
colective. Scopul adunării: găsirea 
celor mai bune soluții pentru ter
minarea cit mai grabnică a însă- 
mînțărilor. Mai intii a vorbit tehni
ciană gospodăriei :

— Din cele 350 de hectare pe care 
avem să le Insămînțăm in toamna 
aceasta, a spus ea, peste 150 au 
fost semănate. Pregătirea terenului 
și însămînțatul au fost făcute în 
condiții agrotehnice superioare, lu
cru pentru care mulțumin brigăzii 
de tractoare.

Emilia Radu a amintit apoi des
pre faptul că gospodăria a asigurat 
și pregătit întreaga cantitate de 
sămință, că a grăbit ritmul recol
tării porumbului etc. Rind pe rind, 
au luat după aceea cuvintul mem
brii brigăzii de tractoare. Cîteva 
minute au vorbit cei 3 frați Crețoiu: 
Ion, Nicolae și Costică, primii doi 
membri de partid iar al treilea 
utemist.

— Noi, spunea comunistul Cre
țoiu Ion, cu forțele pe care le avem, 
putem termina însămînțările cu 
3-4 zile înainte de 18 octombrie, 
termenul stabilit de raion. Pentru 
aceasta însă, este nevoie să ni se 
elibereze la timp terenul respectiv. 
De aceea, tovarășii brigadieri de 
timp ar trebui să ia măsuri pen
tru grăbirea eliberării terenului.

Luind cunoștință de lucrul acesta, 
brigadierii Gagu Ion fi Taman Pe
tre au promis tractoriștilor ci încă 
din noaptea aceea se vor îngriji de 
eliberarea de coceni a circa 30 de 
ha. La rândul lor, tractoriștii s-au 
angajat ca si nu precupețească 
nici un efort pentru a termina se
mănatul cît mai repede.

... A doua zi, către seară, am tre
cut din nou pe la brigada a 8-a. 
Colectiviștii se ținuseră de cuvînt. 
Eliberaseră mai bine de 30 de ha. 
de teren și continuau să taie și să 
transporte coceni de pe suprafețele 
ce urmau să fie însămînțate cu grîu. 
Frații Crețoiu erau la datorie. Ion 
semănase într-o zi 17 hectare. Ni- 
'colae și Costică, împreună cu Ște- 

. fan Ciurumelea lucrau la pregătirea 
' terenului. Privind terenul însămîn- 

țat de brigada a 8-a tov. Valeriu 
Druță, inginerul agronom-șef al 
S.M.T.-ului, spunea cu mîndrie: 
„în privința calității această briga
dă rivalizează cu Gostatul". Intr-a
devăr pregătirea terenului și semă
natul se execută „ca la carte". La 
sporirea ritmului de lucru și la 
buna calitate a lucrărilor contribui
se, fără îndoială, într-o mare mă
sură și ședința scurtă pe care grupa 
de partid împreună cu ceilalți 
membrii ai brigăzii o ținuse într-o 
seară, cu cîteva zile in urmă.
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In gospodăriile agricole de stat din regiunea Bacău

La G.A.S. Câteasca. 
regiunea .Argeș, t-a 
obținut in acest an 
o bogată recoltă 
de porumb. Prin
tre muncitoarele 
fruntașe la recol
tat se numără ti 
Elena Tudorache 
și Camelia Bobo- 

cescu.

Foto: F. BICIUȘCA

Viteza de lucru trebuie
Am poposit zilele acestea în mai 

multe gospodării agricole de stat 
din regiunea Bacău pentru a afla 
cum se desfășoară -recoltările ți în- 
sămințăriie de toamnă. La gospodă
ria de stat Saacut (festă Rogcaza?. 
tractoriștii — in frunte cu membrii 
de partid — ca. de pilda, tos*. Ni- 
culae Burduș. Vasile Chm și Gh. 
Bocăneț. zoreau pregătirea terenului 
și însămînțările. Mobilizați de co
mitetul sindicatului, mecanizatorii 
se străduiau ca in întrecerea socia
listă organizată pe întregul ciclu de 
producție să execute însămînțări de 
cea mai bună calitate. I-am văzut 
pe candidații de partid Gh. Nichita 
și Jenica Spulber verificînd cu grijă 
semănătorile în timpul opririi lor, 
pentru aprovizionarea cu semințe la 
capătul tarlalei.

Pe unele tarlale arate adine din 
vară, acum se făceau discuitul și 
grăpatul. Se recolta de zor și po
rumbul de pe cele 383 hectare, în 
primul rînd de pe .parcelele desti
nate insămînțării griului.

Pînă la 12 octombrie, aici fuseseră 
deja semănate 450 ha, din cele 620 
ha planificate.

Și la gospodăriile de stat Pufești 
și Răcâciuni — ca urmare a elibe
rării din timp a terenurilor și a pre
gătirilor temeinice, fusese însămîn- 
țață aproape întreaga suprafață 
planificată (respectiv 900 și 300 ha).

Dar nu in toate cele 18 gospodării 
de stat din cadrul Trustului Gostat 
Bacău, lucrurile stau la fel în ce 
privește ritmul executării lucrărilor 
agricole de toamnă. Lucrările de 
pregătire a terenurilor destinate în- 
sămînțării griului, pe întregul trust 
au fost executate pînă zilele trecute 
abia în proporție de 46 la sută. în

ce privește însămînțatul griului și 
secarei trebuie spus că dacă, s-ar fi 
respectat viteza zilnică de semănat 
prevăzută pentru toate cele 18 gos
podării de stat ale regiunii, pină la 5 
octombrie ar fi fost semănate cel 
puțin 8.086 de ha. Din păcate insă 
această viteză nu se realizează nici 
pe departe.

La gospodăria de stat Letea. de 
exemplu, unde în toamna aceasta 
urmează a fi însămințate, între al
tele, și 400 ha cu griu. abia fuseseră 
pregătite pînă la 12 octombrie 250 de 
ha și însămințate... 100. La această 
gospodărie, munca nefiind bine or
ganizată și îndrumată, randamen
tele obținute zilnic de tractoriști 
sint foarte mici. In ritmul în care se 
lucrează aici, cele 400 ha planificate 
cu griu nu vor putea fi semănate 
în nici un caz pînă la 22 octombrie, 
așa cum este prevăzut.

Suprafețe extrem de mici față de 
posibilitățile existente, au fost însă
mințate și în alte gospodării de stat 
din regiune, ca de pildă, Parincea, 
Vultureni, Traian și altele. La G.A.S. 
Vultureni. din cele 300 de ha plani
ficate, s-a însămîn'țat abia 13 la sută, 
la G.A.S. Traian din 650 de ha pre
văzute numai 8 la sută etc.

Una din cauzele răminerii în ur
mă la pregătirea terenurilor și fi
rește, a neîndeplinirii vitezei de lu
cru la semănat, constă și 
că unele terenuri nu au 
eliberate de culturile tîrzii de toam
nă. Din cele 2.166 de ha 
cu porumb pentru boabe și 1.466 de 
ha cu porumb pentru siloz pe care 
urmează a se însămînța griul, abia 
au fost recoltate circa 2.400 ha; din 
cele 424 ha cultivate cu cartofi și 
alte rădăcinoase — de asemenea,

în faptul 
fost încă

cultivate

L A S. M. T. RECEA

Toți tractoriștii au datoria
să execute lucrări de calitate

' - ’ >,Jr- <•.. .

— Dacă băieții din brigada dumi- 
tale, tovarășe Ștefanache vor exe
cuta arături, discuiri ți însămîn- 
țări tot așa de bine și repede ca 
pină acum, fără grețuri și goluri, 
sintem siguri că în următoarele 4—5 
zile terminăm și cu această cam
panie, iar la anul, producția 
grîu la hectar va fi și mai-bună 
cea pe care am strînș-o în vara 
1960.

Asemenea laude primesc de 
gospodăriile agricole colective 
care le deservesc și alte brigăzi 
tractoare, precum și tractoriștii.

Dar nu toate brigăzile de tractoa
re ale S.M.T.-ului Recea se bucură 
de aprecieri și laude din partea uni
tăților pe care le deservesc. Astfel, 
brigada a 9-a care lucrează pe o- 
goarele gospodăriei agricole colec
tive din comuna Oporelu, în campa. 
nia agricolă prezentă, n-a prea „a- 
vut** parte de asemenea cuvinte.

— De ce? l-am întrebat pe tov. 
Gavril Mîndroc, directorul S.M.T.- 
ului.

— Pentru că, această brigadă

Stațiunea de mașini și tiactoare 
■ • ’ > săRecea, regiunea Argeș, trebuie 

execute în campania agricolă din 
această toamnă un volum de 
crări la pregătirea terenului și însă- 
mînțări în jurul a 41.000 de hantii. 
Pînă la sfîrșitul săptămînii trecute, 
aceste lucrări erau executate în 
procent de 36,5 la sută. Bine lucrea
ză in această campanie brigăzile 
a 16-a, a 5-a, a 7-a, și încă altele. 
Brigada a 16-a, de pildă, care de
servește cele 4 gospodării agricole 
colective din comuna Brîncoveni, a 
reușit ca pînă la acea-dată să pre
gătească aproape toată suprafața 
de 2.500 de hectare și să însămînțe- 
ze cu grîu mai bine de 1.100 de hec
tare. Pentru felul în care tractoriștii 
acestei brigăzi execută lucrările de 
arături, discuiri și însămînțări, mem
brii gospodăriilor agricole colective 
au numai cuvinte de laudă. Iată, bu
năoară, ce-i spunea zilele acestea 
lui Constantin Ștefanache, șeful bri
găzii a 16-a, Ion Saioc, președintele 
gospodăriei colective din satul Vă
leni :

lu-

care este condusă de Constantin 
Diaconescu, îmi spune tov. director, 
nu se străduiește întotdeauna să 
facă lucrări de cea mai bună cali
tate. Zilele acestea, conducerea gos
podăriei din Oporelu ne-a anunțat 
că unii tractoriști cum sint Ale
xandru Dinu, Vasile Neacșu și Flo- 
rea Nicolaescu, execută lucrări cu

de 
ca 
lui- multe clinuri și greșuri, lasă capete 

de tarlale nearate și neînsămînțate. 
La această sesizare, ne-am depla
sat la fața locului constatînd că cele 
arătate de gospodăria colectivă sînt 
juste. Pe loc, tractoriștii au fost 
puși să refacă lucrările, luîndu-se 
totodată măsuri de sancționarea lor. 
Sancționat a fost și șeful brigăzii de 
tractoare care nu a controlat cu mai 
multă răspundere lucrările pe care 
le executau tractoriștii din brigada 
Iui. Tot atunci, tractoriștii învinuiți 
și-au luat angajamente în fața con
ducerii S.M.T.-ului și a colectiviști-

GH. BACIU

la 
pe 
de

(Continuare In pag. 4-a)

respectată
repartizate griului de toamnă — 
abia s-au eliberat circa 210 ha.

Mai trebuie adăugat că nici în
treaga cantitate de sămință de griu 
necesară nu a fost adusă in gospodă
rii. De pildă, repartizarea seminței 
din soiul sovietic Bezostaia pentru 
1.000 hectare, este încă și acum in 
curs de desfășurare.

După cum se vede este necesar ca 
in gospodăriile de stat din regiunea 
Bacău, rămase in urmă cu pregăti
rea terenurilor și însămințarea gri
ului să fie luate măsuri tehnico-or- 
ganizatorice ca tarlalele destinate 
semănăturilor de toamnă să fie eli
berate Și arate imediat, introducin- 
du-se sub brazdă și cantitățile de 
îngrășăminte prevăzute.

In aceste zile, trebuie folosită în
treaga capacitate de lucru a agre
gatelor. spre a se realiza neapărat 
viteza de lucru planificată, îndeosebi 
avîndu-se în vedere că. potrivit pre
vederilor Institutului Meteorologic, 
vremea se va schimba și în a doua 
jumătate a acestei luni 
mai multe ploi deeit în 
nuit.

vor cădea 
mod obiș-

ION' DRINCU

vă 
că 

pe suprafețe mai mari munca poate 
fi mai bine organizată, mașinile pot 
fi folositoare cu un mai mare ran
dament posibilitățile de creare și 
dezvoltare a diferitelor ramuri de 
producție sint mult mai largi. De 
aceea, ei au hocărit să se unească 
intr-o singură unitate agricolă șocia-

Dragi tovarăși cititori ai 
ziarului .„Agricultura Sous!'. 
Am plăcerea de a vă trans
mite un călduros salut din 
partea colhoznicilor noștri 
din artelul agricol „Dzer- 
jinski", cum si personal din 
partea mea. Sint bucuros că 
am prilejul să cunosc succe
sele pe care le dobindiți, fău
rind o viată nouă in satele

Populare Romine 
din toată inima 
in munca și lupta

tarea agriculturii noastre in acești 
ani. Dar să revenim la tema despre 
care discutam. Anul acesta colhozul 
nostru are în proprietate peste 
1006 de vite cornute mari, dintre 
care mai bine de 300 sint vaci mul
gătoare Mai avem 1-500 de porci
ne, din care 210 scroafe de reproduc
ție și citeva mii de păsări. Reamin
tesc că așa sun lucrurile in prezent 
In viitorii ani insă vom dezvolta și 
mai puternic fermele de animale în 
privința creșterii porcilor, ca să dau 
un exemplu, intenționăm să creș
tem și să valorificăm un porc la fie
care hectar de teren.

— Intr-adevăr, un colhoz 
mare și puternic. Ne închi
puim munca plină dc însu
flețire depusă de colhoznicii 
dumneavoastră, pentru ca in
tr-un timp așa de scurt col
hozul să poată obține reali
zările despre care ne-ați vor
bit. In legătură cu aceasta, ne 
amintim că la plenara C. C. 
al P.C.V.S. din ianuarie anul 
acesta, tovarășul Hrușciov a 
asemuit pe fruntașii ogoarelor 
colhoznice cu niște „faruri"

septenal
după care trebuie să se con
ducă masa mare a lucrători
lor din agricultură. Nu ne în
doim că asemenea „faruri" 
există și în colhozul „Dzer
jinski".

Pentru cîteva clipe se așterne tă
cerea. Apoi, zîmbind, oasptele în
cepe din nou să vorbească :

— De bună seamă că avem și noi 
asemenea „faruri". Munca lor însu
flețită dă roade mari și frumoase, 
în anii aceștia de înfăptuire a sar
cinilor mărețe ale planului septenal, 
ani de puternic avîmt în muncă, în 
agricultura noastră au apărut tot mai 
ipulți fruntași ai muncii comuniste. 
Pe experiența acestor „faruri" ne bi
zuim atunci cind plănuim dezvolta
rea de viitor a colhozului nostru. 
Această experiență arată clar tutu
ror colhoznicilor marile posibilități 
Pe care le mai avem de valorificat. 
Spre pildă, îngrijitorul Hincu Mi
hail s-a angajat să îngrașe singur 
anul acesta 750 de porci, cu aproape 
de 3 cri mai mult deeit este norma. 
Pină la 1 octombrie el a și predat 
500 de capete, cu o cheltuială mai 
mică deeit planificasem. Tot așa, 
colhoznica Pîslaru Matriona îngri
jește anul acesta singură 3 000 de 
găini. Avem „faruri" și la culturile 
de cimp. Șeful de echipă Pelivan 
Nicolai, bunăoară, a obținut în 
toamna aceasta cu echipa sa cite 
6 COO kg. porumb boabe la ha- de pe 
întreaga suprafață repartizată echi
pei. De altfel, vreau să precizez că 
pe întregul colhoz recolta medie de 
porumb este de peste 4-000 kg. boa
be la ha. cu toate că vremea n-a fost 
chiar prielnică. Strîngerea acestei 
recolte, aproape dublă față de cea 
obținută acum cițiva ani, a durat 
doar cîteva zile. A fost ca să spu
nem așa, o sărbătorire a celei de a 
1 00c- zi a septenalului.

Timpul rezervat pentru întîlnirea 
cu tovarășul Negruța se terminase. 
Oaspetele era așteptat ca, împreună 
cu ceilalți membrii ai delegației, să 
pornească într-o vizită prin muzeele 
și expozițiile Capitalei. Am fost ne- 
voiți astfel să renunțăm la multe 
din întrebările pe care voiam să i

(Continuare in pag. 4-a)

File din calendarul 
cole cti vizării 

in raionul Caracal

listă mare ți puternici. Astăzi col
hozul nostru stăpinește 3.600 de hec
tare de teren agricol.

— Se poate vorbi despre o 
anumită profilare a colhozu
lui dumneavoastră ?

— Dacă prin profilare vă referiți 
la dezvoltarea puternică a numai 
unei singure sau cel mult a două- 
trei ramuri de producție în dauna 
celorlalte, atunci despre colhozul 
„Dzerjinski" nu se poate spune că-i 
profilat. Am făcut această observa
ție fiindcă se intilnește des acest 
mod de a privi profilarea Profilul 
colhozului nostru este de un fel deo
sebit. Dacă avem în vedere consu
mul de muncă și venitul bănesc 
adus de diferite ramuri de produc
ție existente în artelul nostru, se 
poate spune că colhozul „Dzerjinski** 
a dezvoltat aproape in egală măsu
ră cultura cerealelor, viticultura, po
micultura, cultura plantelor tehni
ce, creșterea animalelor. Deci profi
lului colhozului îi este caracteristi
că dezvoltarea extrem de multilate
rală ; ea răspunde foarte bine atit 
condițiilor economice ți naturale pe 
care le are unitatea, cit ți sarcini
lor puse in fața noastră de Partidul 
Comunist și statul sovietic Din cele 
3 000 de hectare, 150 sint ocupate cu 
vie nobilă, 200 cu pomi fructiferi, 
6o ha. cu tutun, restul cu cereale,

Noi ogoare unite
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AGROTEHNICA DIFERENȚIATĂ- 
CALEA PRODUCȚIILOR MARI

24 septembrie 1961. Comuna Ză- 
noaga îmbracă haine de sărbătoare. 
258 de familii inaugurează gospodă
ria colectivă „Victoria Socialismu
lui". Aceasta e a 49-a gospodărie co
lectivă care ia ființă în raion. Ave
rea obștească la constituire : 1.008
ha de teren arabil, 100 de boi, 163 
de cai, sute de oare, de pluguri, de 
grape, de semănători și secerători. 
Pină la inaugurare averea obșteas
că a crescut cu două grajduri con
struite de colectiviști prin muncă 
voluntară, cu două 
magazii, un pătui; 
sediul și încă o 
clădire, renovate

i — mai bine zis, 
reconstruite — de
membrii gospodăriei. Costul acestor 

, lucrări: 17.000 de lei proveniți din 
fondul de bază al fostelor întovără
șiri agricole, țn afara cimentului, 
toate celelalte materiale sint de pro
veniență locală. In ziua inaugurării 
averea obștească a înregistrat o 

j nouă creștere : 6 juninci, 16 oi, 25 
’ de scrofițe și un vieruș. Animalele 

sint darul gospodăriilor colective 
mai vechi.

Am vizitat gospodăria colectivă 
din Zărtoaga la 5 zile după inaugu
rare. Fuseseră deja constituite bri
găzile și echipele care-și luaseră în 
primire terenul și atelajele.

Toate cele 258 de familii intrate 
la constituire în gospodăria colecti
vă au fost cel puțin o dată in vizită 
la gospodării mai vechi. Rezultate
le obținute de acestea au convins. 
Dar vizitele la gospodăriile colecti
ve din Fărcașele și Castranova, din 
Babiciu și Scărișoara, din Maglavit 
și Basarabi au avut și un alt scop: 

, însușirea experienței acumulate de 
aceste unități fn decursul anilor.

1 octombrie 1961. La numai o 
săptămână de la inaugurare, gospo
dăria colectivă din Zănoaga încetea
ză să mai fie mezina raionului. Se 
inaugurează gospodăria colectivă 
din satul Ghizdăvești. Erau înscrise 
191 de familii la începutul festivi
tăților de inaugurare, peste 270 la 
sfîrșitul lor. Ce a determinat o a- 
tit de rapidă creștere a numărului 
de familii înscrise în gospodăria co
lectivă ? Calculul făcut de comitetul 
de inițiativă în darea de seamă pre

zentată. Gospodă
ria colectivă din 
Celaru, un sat ve
cin, obținuse în a- 
cest an la hectar 
cu 611 kg mai

mult grîu deeit întovărășiții din 
Ghizdăvești. Dacă țăranii din Ghiz
dăvești ar fi înființat gospodăria co
lectivă odată cu vecinii lor din Ce
laru și ar fi avut o producție egală 
cu a acestora, ei ar fi obținut în 
plus peste 450 de vagoane de griu, 
care, valorificat la prețuri de stat, 
le-ar fi mărit veniturile cu circa 
șase milioane de lei.

După cum am văzut, acest calcul 
nu i-a lăsat indiferenți pe întovără
șiți.

8 octombrie 1961. Sărbătoare la 
Galeșu. Gospodăria care se inaugu
rează în această comună ridică la 
51 numărul gospodăriilor colective 
din raion.

15 octombrie 1961. Se va inaugura 
și gospodăria colectivă din Boșoteni. 
Gospodăria din Boșoteni e, de altfel, 
constituită și organizată pe brigăzi 
și echipe. O dată cu constituirea a- 
cestei unități, raionul Caracal nu 
mai are nici o comună fără gos
podărie colectivă.

Noi cei din Dobrogea ne aflăm a- 
cum in plină epocă optimă de însă, 
mîntare a griului de toamnă. Ca și 
în executarea celorlalte munci de 
sezon, lucrătorii gospodăriei noastre 
acordă cea mai mare grijă semăna
tului, știind că de buna reușită a a- 
cestei importante lucrări depinde în 
mare măsură recolta anului viitor.

Din capul locului trebuie să arăt 
că, îndrumată de organizația de 
partid și cu sprijinul comitetului sin
dicatului, conducerea gospodăriei a 
luat cele mai potrivite măsuri în ve
derea asigurării unei producții spo
rite de grîu în 1962. Atenția lucră
torilor gospodăriei noastre a fost în
dreptată, încă din vară, spre efec
tuarea unor bune lucrări pregătitoa
re, o dată cu eliberarea terenurilor 
planificate a fi însămințate in toamnă 
cu grîu. Suprafața destinată culturii 
griului a fost pregătită în mod dife
rențiat Astfel, după borceag, terenul 
a fost arat din vară la adincimea de 
28-30 cm. Calitatea arăturii — bună ; 
uniformă, fără greșuri, capetele bine 
trase. Bineînțeles că arătura a fost 
grăpată concomitent, pentru mărun- 
țirea‘bulgărilor, și întreținută apoi 
curată de buruieni și fără crustă. In 
pregătirea terenului am procedat di
ferențiat și după celelalte plante pre
mergătoare, care la noi 
de borceag, porumbul 
verde, floarea-soarelui 
pentru boabe.

O dată cu arătura de 
corporat în sol și îngrășămintele ne
cesare.

Pentru a pregăti griului un bun 
pat germinativ noi am discuit terenul 
de 2 ori, iar după ploile căzute tere
nul a fost grăpat. înainte de semănat 
solul a fost tăvălug».

Pe o suprafață de 100 ha noi cui-

sint, alături 
pentru masă 
și porumbul

bază am în-

tivăm griul în sistem irigat Trebuie 
să arăt că in acest an am obținut de 
pe suprafețele irigate, in medie, pro
ducții duble față de terenurile neiri
gate. Pe suprafețele destinate însă- 
mfnțării griului in sistem irigat am 
efectuat recent udarea de aprovizio
nare, dind cîte 800 m.c. de apă la ha.

Pe data de 4 octombrie am început 
semănatul. Lucrăm cu 4 semănători 
S.U.-29. Tractoristul Constantin Ar- 
deleanu, membru de partid, se află 
In fruntea Întrecerii socialiste pentru 
lucrări de cit mai bună calitate. II 
urmează îndeaproape frații Alexan
dru și Florian Șuvoiu.

In ce privește data începerii se
mănatului, țin să subliniez faptul că 
ea a fost stabilită de tehnicienii gos
podăriei in mod diferențiat, in func
ție de condițiile specifice unității, de 
soi ș-a.m.d., și nu ca in alți ani cind 
era fixată în mod șablon de către 
Trustul regional Gostat. Noi folosim 
la tnsămințat numai semințe din so
iuri de Înaltă productivitate. Cea 
mai mare suprafață (148 ha) este cul
tivată cu soiul Bezostaia. Potrivit 
planului Întocmit, însămințarea aces
tui soi a fost terminată. La interval 
de 5-6 zile după Bezostaia am conti
nuat cu semănatul celorlalte soiuri. 
Pentru obținerea unei producții cit 
mai sporite, ținem seama 
bllirea unei cantități cît 
vite de semințe la hectar, 
de fiecare soi în parte.

Aplicînd o agrotehnică 
tă la semănatul griului noi sintem 
hotăriți să terminăm această lucrare 
ptnă cel mai tîrziu la 15 octombrie 
pentru a obține în anul viitor o pro
ducție cît mai sporită.

și de sta- 
mai potri- 
în funcție

diferenția-

Ing. ION ARION
G.A.S. Medgidia, regiunea 

Dobrogea

M. HOBIȚAN

An de an de Ia uzinele de tractoare „Ernst Thălmann" din Brașov, pleacă 
pe ogoarele patriei mii de tractoare. In fotografie : montorii Iancu Motoc 

și Lajoș Kari verifică un nou lot de tractoare.
Foto : AGERPRES



im PRIETENIEI ROMlNO-SOVIETItl Consfătuiri 
cu cititorii

Amintiri de neuitat
Eram, acum cîteva săptămîni, în 

biroul președintelui gospodăriei co
lective „7 Noiembrie" din Semlac, 
raionul Arad. Fusese o zi foarte 

’Călduroasă, iar prin ușa deschisă se 
Strecurau în încăpere ultimele raze 
de soare. Cîteva fascicole se pro
iectau pe unul din pereți, luminînd 
un tablou înrămat, care mi-a atras 
atenția prin aspectul său neobiș
nuit. M-am apropiat minat de cu
riozitate. intr-un chenar înflorat se 
putea distinge un text sub care se 
înșiruiau trei rînduri de semnături, 
multe din ele tremurate, caligra
fiate cu trudă. Textul scris cu o 
remarcabilă conciziune cuprindea 
doar două fraze, dar el avea semni
ficația. și adîncimea unei adevărate 
epopei.

„Gospodăria agricolă colectivă 
Semlac, la 18 mai 1950. Noi, țăranii 
muncitori din comuna Semlac în
drumați de Partid, sîntem bine 
lămuriți de importanța gospodăriei 
agricole colective — singura cale 
spre o viață fericită.

Vom urma în lupta și munca 
noastră mărețul exemplu al Uniunii 
Republicilor Sovietice Socialiste".

Urmau apoi semnăturile, fiecare 
deosebită de cealaltă și parcă în 
memorie am revăzut acel moment 
unic în măreția lui, emoționant, 
cînd cele 132 de familii de țărani 
muncitori au semnat actul de con
stituire prin care pășeau pe singura 
cale spre o viață fericită, așa cum 
își doriseră dintotdeauna.

Comunistul Lazăr Pescariu, pre
ședintele, îmi citește semnăturile

Manifestări 
cultural-artistâce
în cadrul Lunii prieteniei romî

no-sovietice, în regiunea Suceava se 
vor organiza o serie de manifestări 
cultural-artistice, care vor popu
lariza succesele deosebite ale po
porului sovietic constructor al co
munismului.

Printre manifestările culturale, un 
loc de frunte îl ocupă larga popu
larizare în rindul oamenilor muncii 
din regiune a mărețului Program al 
P.C.U.S. De asemenea, o serie de 
conferințe ca „Totul pentru om", 
„Comunismul - ziua de mîine a în
tregii omeniri", „Ogoare colhoznice 
— laboratoare științifice" etc. Apoi 
la peste 120 de cinematografe sătești 
din cadrul regiunii se va organiza 
„Luna filmului sovietic", iar la alte 
33 cinematografe „Săptămîna fil
mului sovietic'*.

Cartea sovietică va fi, de aseme
nea, larg popularizată. Astfel, la 
mai multe biblioteci comunale, 
raionale și case de cultură se vor 
organiza seri literare, recenzii etc., 
iar cooperativele de consum vor des
chide bazare și vitrine ale cărții so
vietice. Numeroase vor fi și serbă
rile artistice ce se vor organiza cj 
sprijinul artiștilor amatori din sate
le regiunii, precum și competițiile 
sportive dotate cu „Cupa Priete
niei".

pe care nu le înțeleg, amintindu-mi 
unde lucrează acum unul sau altul 
din vechii colectiviști.

— Craveț loan e secretarul orga
nizației de partid, eu din 1956 sint 
președinte, Sibian Jiva lucrează la 
zootehnie... Fiecare la rostul lui în 
zootehnie, sau la vegetal. Am por
nit pe drumul acesta luminați de 
pilda colhoznicilor sovietici, ascul- 
tînd cu încredere îndemnul parti
dului nostru. Ne-am angajat acum 
11 ani, așa cum scrie și în actul de 
constituire, să urmăm în munca și 
în lupta noastră acest exemplu 
măreț și nu am dat nici un mo
ment înapoi. Am fost primii care 
am pornit cu hotărîre pe acest 
drum și alături de noi au venit 
apoi și ceilalți consăteni. Din anul 
1959 Semlacul e colectivizat, iar in 
colectivă au intrat 1.460 de familii. 
Acum numai fondul de bază se ri
dică la peste 4 milioane lei, iar ve
nitul anual atinge cifra de 7 mi
lioane. Jumătate din acest venit 
ni-l dă zootehnia și legumicultura.

— Ai vizitat Uniunea Sovietică, 
tovarășe Pescariu ?

Auzindu-mi întrebarea, președin
tele se luminează la față și zîm- 
bește parcă unei amintiri de neui
tat :

— Mi-a fost dat să am această 
mare bucurie la 63 de ani, adică 
anul trecut. Am vizitat atunci 
Moscova și Kievul. Sint minunați 
oamenii sovietici, prieteni buni, de 
nădejde, primitori, cu suflet cald 
de frate. Am trăit bucurii mari 
atunci cînd am vizitat Moscova, 
Kremlinul, stațiile metroului, fru
moase cum nu 
altele în lume, 
prin Moscova 
construcții noi. 
Mi s-a spus că 
moscoviți s-au 
Și trebuie ținut 
în Moscova, ci 
Sovietică se 
mii de locuințe noi, mii de între
prinderi și fabrici, școli și case de 
odihnă, laboratoare și creșe, teatre 
și palate de cultură.

cred că mai există 
Pe unde am trecut 
întilneam sute de 

adevărate palate, 
peste un milion de 
mutat în case noi. 
seama că nu numai 
în întreaga Uniune 

construiesc sute de

— Probabil că ai vizitat și Expo
ziția ? Ce anume te-a impresionat 
mai mult ?

— Mi-a plăcut totul. In primul 
rînd succesele obținute în creșterea 
animalelor. Am văzut o vacă recor- 
distă din rasele nou create, de 
cercetătorii sovietici care dădea 54 
litri de lapte pe zi, un adevărat au
tomat de lapte. M-au interesat, de 
asemenea, rezultatele obținute de 
prietenii sovietici în ceea ce pri
vește creșterea animalelor în stabu- 
lație liberă, creșterea oilor, noută
ților agrotehnice la culturile 
cîmp. Vizitam expoziția și-mi 
deam seama că învățăm cit nu 
veți uneori într-o viață de om.

Viitorul agriculturii sovietice, 
și al întregii economii întrece ori
ce închipuire. Așa cum se arată și 
în proiectul de Program al P.C.U.S. 
se va obține pe baza științei și a 
experienței înaintate un înalt nivel 
agrozootehnic în toate colhozurile 
și sovhozurile, o creștere nemaiîn
tâlnită -a tuturor producțiilor. Agri
cultura se va apropia de nivelul in
dustriei în ce privește înzestrarea 
tehnici și organizarea producției. 
Treptat se vor lichida tn linii mari 
deosebirile dintre oraș și sat, mi
lioane de case țărănești de tip 
vechi vor fi înlocuite prin case noi. 
modeme sau reamenajate, iar nu 
peste multă vreme toți cetățenii 
vor absolvi școala medie. Numai 
Uniunea Sovietică poate să îndepli
nească cele 
înalte visuri 
bucur, și aș 
de ceva ani 
dată acele meleaguri 
neuitat, să văd 
care va trăi în comunism.

Aceste cuvinte de dragoste și sin
ceră prețuire pentru oamenii sovie
tici sînt cel mai puternic omagiu 
al unui colectivist din părțile Ara
dului. 11 cheamă Lazăr Pescariu șt 
are astăzi înțelepciunea și virtutea 
a 64 de ani împliniți.

de 
dă- 
în-

ca

mai frumoase și mai 
ale omenirii și mi 

vrea să mai am parte 
ca să mai vizitez o 

scumpe, de 
generația fericită

LUCIAN CURSARU

♦
La serbarea prieteniei romîno-so- 

vietice din satul Dimieni, regiunea 
București, a participat un număr 
mare de țărani muncitori care au 
ascultat conferința „Experiența so
vietică în întărirea economico-orga- 
nizatorică a gospodăriilor colective".

♦
La căminele culturale din raioa

nele Roman, Tg. Neamț, Tg. Ocna și 
Adjud din regiunea Bacău au avut 
loc conferințe consacrate prieteniei 
romîno-sovietice. în comunele raio
nului Roman, de pildă, aproape 
10.000 de țărani muncitori au parti
cipat în cadrul celor 32 de cămine 
culturale la conferințele ținute cu 
prilejul deschiderii Lunii prieteniei 
romîno-sovietice.
x:

Recent, la biblioteca comunală 
din Deleni, raionul Vaslui, regiu
nea Iași, a fost organizată o cons
fătuire cu cititorii la care au parti
cipat cititori ai bibliotecii, biblio
tecari din raioanele Bîrlad, 
grești, Huși și Vaslui, precum 
de la biblioteca regională Iași.

Consfătuirea a avut tema: „Creș
terea animalelor — izvor de mari 
venituri în G.A.C.". în cadrul cons
fătuirii s-a prezentat o informare 
cu privire la contribuția bibliotecii 
comunale in dezvoltarea sectorului 
zootehnic din cele două gospodării 
colective din comună (comuna e 
colectivizată), după care o serie de 
cititori ai bibliotecii, printre care 
colectiviștii Aftanase Gh., Dinu Gh.. 
Crăciun P. Ion, Chitic Neculai. 
Popa A. Gh. și alții au arătat cum 
au aplicat in practică învățămin
tele culese din cărțile agrozooteh
nice care le-au citit de la biblio
tecă. în felul acesta consfătuirea a 
constituit un schimb de experiență 
pentru bibliotecarii din raioanele 
amintite.

După consfătuire a urmat un pro
gram artistic, prezentat de forma
țiile Casei 
Vaslui.

raionale de cultură

Echipa de fluierași 
din comuna Căti
na, raionul Clslău, 
regiunea Ploiești, 
a obținut anul a- 
cesta premiul ăl 
ll-lea în întrece
rea finală cu cele 
mai bune formajii 

din țară.

VICTOR VASILIU 
corespondent

Bibliotecă
cu activitate rodnică
Biblioteca comunală din Darabani 

este înzestrată cu peste 12.600 cărți 
politice, beletristice, științifice și a- 
grozootehnice. Ducîndu-se o intensă 
activitate de popularizare a cărții 
prin amenajarea de panouri cu co
perte de cărți, prezentarea de recen
zii, organizarea de seri literare, nu
mărul cititorilor a crescut continuu. 
Este de ajuns să arătăm Că pînă de 
curînd au fost citite circa 9.000 cărți 
de peste 1.600 cititori, ceea ce în
seamnă că numărul cărților citite 
față de aceeași perioadă a anului 
trecut este mai mare cu circa 3.000 
iar cel al cititorilor cu peste 200.

C BĂRBĂCARU
corespondent

Sîntem pregătiți pentru noul an
de invățămînt

In anul școlar 1961/1962 în cadrai 
Centrului școlar agricol nr. 1 Slati
na, vor funcționa : o școală tehni
că de maiștri agricultori, o școală 
tehnică de maiștri zootehaiști șl o 
școală tehnică pentra personal teh
nic in specialitatea agricultură.

In prezent, elevii centralul bostra 
școlar, însoțiți de profesori, sint 
plecați la practică în gospodăriile 
agricole de stat Brebeni și Curtișoa- 
ra. Aci profesorii de specialitate se 
ocupă de buna desfășurare a prac
ticii în producție, de felnl cam ele
vii înțeleg să lege cunoștințele teo
retice de cele practice. Printre aceș
tia se evidențiază profesorul ingi
ner Nedelea Mihail, care in perma
nență se află in mijlocul elevilor 
indrumindu-l și ajuttndu-i in prac
tica de producție.

Pe la sfirșitul acestei luni, ciad se 
va termina practica în producție a 
elevilor, vom începe un nou an de 
invățămînt In vederea bunei des
fășurări a invățâraîntulul, central 
nostru școlar a luat din vreme mă
surile ce se impun. Astiel, au lost 
văruite, vopsite și îngrijite clasele 
existente, amenajindu-se in plus, 
din spațiul vechi, incâ două săli de 
clasă necesare bunei școlarizări 
noilor elevi din școlile tehnice de 
maiștri. Clasele an fost dotate cu 
bând șt mese ș! repartizate pe ani, 
după numărul elevilor. De aseme-

nea, ou lost amenajata laboratoare
le existente și totodată înzestrate 
cu noi materiale didactice. In acest 
iei vom putea tine lecții In condiții 
bune la cele mai multe discipline, 
deoarece s-a dovedit că lecțiile ți
nute In laborator sint toarte Instruc
tive, iar elementele esențiale ale 
lecției sint reținute cu mal mult in
teres de elevi. Conducerea școlii 
s-a preocupat îndeaproape și de 
procurarea de manuale școlare, lu
cru ce s-a făcut tn strfnsă colabo
rare cu cadrele didactice, care stu
diază In mod regulat listele noilor 
manuale ce apar. Au lost procurate 
din timp și rechizitele necesare tu
turor elevilor, in așa fel ca la în
ceput de an școlar Secare elev sâ-șl 
aibă asigurat tot ceea ce ii este de 
trebuință. A fost amenajat un club, 
iar biblioteca școlii a fost și ea do
tată cu foarte multe cărți agrozoo
tehnice, beletristice, ideologice etc.

O grijă deosebită a conducerii 
școlii noastre a fost și cea a creării 
condițiilor optime de cazare: la 
dormitoarele elevilor din cele două 
cămine s-a făcut curățenie șl s-au 
mai amenajat incâ 3 dormitoare. 
Paturile au fost reparate, uniformi
zate și vopsite. De asemenea, sal
telele revizuite șl reparate, iar altele 
confecționate din nou. S-a avut In 
vedere ca fiecare pat să fie asl-

garat eu eite 4 cearșeafuri șl două 
pături.

lneeplnd din această toamnă, s-a 
normalizat sistemul de alimentare 
cu apă potabilă prin crearea unui 
grup electrogen șl a unul bazin de 
100 m.c. care poete alimenta cu 
apă In bune condiții întreg centrul 
școlar. Echipamentul pentru elevi a 
lost și el procurat și Inminat fiecă
ruia in parte.

Același interes a fost manifestai 
șl in ceea ce privește aproviziona
rea cantinei școlii cu majoritatea a- 
limentelor necesare pentru o peri
oadă mal lungă. Au fost încheiate 
astiel contracte cu o serie de uni
tăți comerciale pentru procurarea 
unor alimente, iar de la gospodăria 
didactică a școlii au fost făcute 
peste 600 kg. de bulion, s-au pre
gătit murături, peste 2.000 kg. de 
fasole uscată, prune uscate etc.. In 
scopul servirii unei mese substan
țiale șl variate în toi timpul anului.

Așadar, noul an școlar ne găseș
te in plină activitate practică și 
gospodărească și totodaîa in mare 
măsură pregătiți ca procesul de în- 
vâțămînt să se poată desfășura în 
condiții bune, în vederea pregătirii 
viitorilor maiștri și tehnicieni agro
nomi necesari agriculturii noastre 
socialiste.

Ing. MATEI MIHAIL 
Director adjunct

Exemple ce merită a fi urmate

I

MUNCITOARE OBIECTIV
PRINCIPAL L REGIMULUI NOSTRU•

pe 17 la sută mai mult decît tn 1959, 
arată că prevederile planului șesenal 
vor fi realizate și chiar depășite.

Dezvoltarea industriei într-o ase
menea proporție, înzestrarea ei 
cu o tehnică modernă, a creat 
condițiile necesare dezvoltării și a 
agriculturii care a fost Înzestrată cu 
un mare număr de tractoare și dife
rite alte mașini agricole, realizate la 
un înalt nivel tehnic, apreciat și în 
străinătate- La sftrșitul anului 1960 
numărul tractoarelor fizice a fost de 
44.194 ; agricultura dispunea, de ase
menea, de peste 46.130 pluguri de trac
tor, de peste 33.948 semănători meca
nice, 20.667 cultivatoare mecanice, 
17.577 combine și autocombine pen
tru păioase etc.

Marile progrese obținute în dome
niul mecanizării agriculturii se pot 
vedea mai bine printr-o simplă corn, 
parație cu situația din timpul regi
mului burghezo-moșleresc cînd agri
cultura se afla intr-o cumplită sta
re de înapoiere. Producția agricolă se 
baza atunci pe munca manuală și pe 
unelte de muncă rudimentare, înapo
iate. Astfel în anul 1941 la fiecare 
100 ha de teren arabil, reveneau mai 
puțin de 15 pluguri trase de animale, 
10 grape, 2 cultivatoare, 15 căruțe și 
care, și nici măcar o semănătoare 
sau secerătoare. fn Întreaga țară

Ridicarea continuă a nivelului de 
trai al oamenilor muncii din țara 
noastră este o problemă de impor
tanță fundamentală care stă mereu 
în atenția partidului și guvernului.

Satisfacerea necesităților materiale 
și culturale mereu crescînde este 
țelul politicii partidului nostru. Sar
cina de bază spre care se în
dreaptă eforturile oamenilor muncii, 
arăta tovarășul Gheorghe Gheorghiu- 
Dej în raportul ținut la Congresul al 
IlI-lea al P.M.R„ este continua ridica
re a nivelului de trai, material și 
cultural al oamenilor muncii, dezvol
tarea învățămîntului și culturii, a 
măsurilor de ocrotire a sănătății prin 
creșterea continuă a producției și 
productivității muncii.

Industrializarea socialistă este con- 
diția fundamentală, temelia dezvol
tării puternice a întregii economii 
naționale, a înzestrării el cu tehnica 
cea mai avansată, a creșterii produc
ției și productivității muncii. Ur
mînd cu Încredere linia politică tra
sată de partid, de industrializarea 
socialistă a țării, poporul nostru a 
obținut succese mari în dezvoltarea 
industriei socialiste și pe această 
bază, a întregii economii națio
nale In anul 1960 volumul pro
ducției industriale globale a fost de 
peste 5 ori mai mare decît nivelul _ . .
maxim atins în 1938. Creșterea pu- existau numai 4.049 de tractoare, și 
terii economice a țării noastre se 
vede cir deosebire și in faptul că tn 
numai 11 săptămîni în I960 am rea
lizat întreaga producție industrială a 
anului 1938. Congresul al IlI-lea a! 
P M.p. a trasat sarcina ca în de
cursul planului de 6 ani (1960—1965) 
«rodneția industrială să se dubleze. 
Realizarea planului pe 1960 cu aproa-

lă agricolă a obținut un spor mediu 
anual de 4,2 la sută, Iar în anul 
1959—1960, producția agricolă a 
crescut în comparație cu 1957—1958, 
cu 13 la sută Ia grlu șl eu 12 la sută 
la porumb.

Creșterea producției șl productivi
tății muncii în toate ramurile econo
miei naționale a determinat sporirea 
venitului național de 2,7 ori In 1960 
față de 1938. Creșterea venitului na
țional a permis în același timp și tn 
raport cu aceasta ridicarea nivelului 
de trai, material și cultural al ce
lor ce muncesc. In ultimii zece ani, 
tn urma creșterii salariului nominal 
al tuturor salariaților din întreprin
derile și instituțiile țării noastre, a 
diferitelor reduceri de prețuri la bu
nurile de consum, precum și a dife 
ritelor ajutoare materiale, salariu’ 
real a crescut cu 85 la sută. S-aii 
îmbunătățit tn același timp condiții 
le de trai ale țărănimii muncitoare 
s-a schimbat, din temelii, viața 
tului nostru.

Munca pentru transformarea so 
cialistă a agriculturii a avut 
rezultat cuprinderea în sectorul agri 
col-cooperatist a 82,8 la sută dir 
suprafața arabilă cooperativizabilî 
a țării. Munca tn unitățile a 
gricole socialiste, făcută pe tarlale 
Întinse, cu ajutorul tehnicii înaintai' 
și al metodelor științifice a dus L 
creșterea producției șl productivități 
muncii agricole, ceea ce a avut cr 
urmare mărirea an de an a venituri 
lor țărănimii. In sporirea producție 
agricole, un rol foarte important l-a 
avut aplicarea principiului cointere 
sării materiale. Introducerea treptată 
a sistemului de contractări și achiziții 
a contribuit la creșterea producției

sa

care trece pe la S.M.T. 
din raionul Călărași, nu 
să nu rămînă plăcut 
grija gospodărească ce 
atelier mecanic modern, 

mai

Călătorul 
Cuza-Vodă, 
se poate 
surprins de 
există aici:
dotat cu mașini-unelte din cele 
perfecționate, grup social cu un etaj, 
cuprinztnd dormitoare spațioase, can
tină, club etc., făctnd dovada unei 
continue și atente preocupări ca lu
crătorii stațiunii să se bucure de 
condiții cit mai bune de muncă șl 
de trai.

Firește, lucrurile 
de la Început ca 
munca entuziastă 
imprimat un avînt 
zatorilor, pentru a contribui, In orele 
libere, la darea în folosință — In
tr-un timp cit mai scurt — a unora 
dintre pricipalele construcții.

Cînd ai la îndemînă ateliere mo
derne, utilaje perfecționate și con
diții de trai bune, e firesc ca și 
munca In producție să se desfășoare 
cu rezultate din ce în ce mai îm
bucurătoare. Toate acestea au făcut 
ca mecanizatorii să execute repara
țiile la tractoare și mașinile agri
cole de bună calitate, asigurînd ast
fel buna lor funcționare tn timpul 
lucrului in cîmp. Ca urmare, planul 
de producție a fost realizat și depă
șit tn fiecare campanie.

In campania de primăvară din 
acest an, de pildă, planul a fost 
realizat în proporție de 103 la sută, 
iar cel din campania de vară în pro
porție de 112 la sută; sînt premize 
ca șt volumul de lucrări al campa. 
niei de toamnă să fie realizat șl 
depășit.

Explicația acestor succese constă 
și în grija pe care o acordă comi
tetul sindicatului și conducerea ad
ministrativă, creării unor condiții de 
muncă și de trai cît mai bune tn 
stațiune și la locul de muncă, acolo 
unde se hotărăște soarta îndeplini
rii planului de producție.

Iată cîteva aspecte din felul in 
care s-a procedat la S.M.T. Cuza 
Vodă pentru a se rezolva cu succes 
această problemă. Ca urmare a în
drumărilor date de către biroul or
ganizației de partid, s-a repartizat 
fiecărei brigăzi nu cite un vagon de 
cîmp, cum se obișnuia, ci cite două 
vagoane. De ce acest lucru ? Pentru 
ca într-unul să se amenajeze bu
cătăria și sala de mese iar în celă
lalt dormitorul. Locul brigăzii a fost 
ales fn mijlocul tarlalelor pe care le 
lucrează brigada și care este situat 
între 5-15 Km distanță de sat. Aici 
s-a construit cite un bordei pentru 
ulei, vaselină, benzină și piese de 
schimb, și un depozit pentru moto
rină. De asemenea, pentru fiecare 
tractor s-a stabilit locul de parcare.

n-au mers chiar 
pe roate. Dar 

a comuniștilor a 
general mecani-

Cu sprijinul colectiviștilor, la fiecare 
brigadă s-a săpat cite o fîntînă pen
tru aprovizionarea cu apă în timpul 
muncilor agricole. La unele brigăzi, 
din inițiativa comuniștilor, au fost 
amenajate și băi. Mecanizatorii gă
sesc aici, la terminarea lucrului de 
peste zi, apă caldă pentru a se 
spăla. Ar putea să surprindă o ast
fel de inițiativă. Cum anume s-ar 
putea amenaja băi în plin cîmp ? 
Iată cum : Din sctnduri, puse la dis
poziție de gospodăriile colective, 
mecanizatorii au construit gherete 
Înalte de 2 m, deasupra cărora au 
fost montate bazine recuperate din 
fostele rezervoare de la tractoarele 
I.A.R. Apa caldă este pregătită de 
către bucătarul brigăzii, care este 
pus la dispoziție de către gospodăria 
colectivă, ca urmare a hotărtrilor 
luate în ședințe de sfat S.M.T.

Dar hrana tractoriștilor ? Pînă 
acum cîțiva ani, în cîmp se asigura 
hrană rece (salam, brînză, șuncă, 
marmeladă etc.). Aceasta făcea ca 
prețul de cost al mesei să fie ridicat. 
Pentru a se asigura hrană caldă tn 
tot timpul lucrului tn clmp, gospo
dăriile agricole colective au reparti
zat brigăzilor de tractoriști cite un 
bucătar (care Îndeplinește și funcția 
de paznic de clmp șl care este re
tribuit cu 1,25 zile-muncă zilnic). 
Alimentele de bază (carne, paste făi
noase, grăsimile și plinea) sint asigu
rate de către stațiune. în schimb, 
legumele se produc la fața locului, 
în orele libere, tractoriștii și bucăta
rul nu lucrat grădinile de legume șl 
zarzavaturi înființate In jurul fiecă
rei brigăzi ; aceste grădini au așigu-, 
rat din belșug produsele legumicole.

Să poposim, de pildl, la brigada 
V.«
care 
tivi 
la 6
tabăra brigăzii. In jurul el, dai peste

condusă de tov. Rusu Stoian. 
lucrează la gospodăria colec- 
„1 Mai' din Cuza Vodă. Aici, 
Km departe de sat, se află

o adevărată grădină unde mecaniza
torii au cultivat în acest an roșii, 
ardei gras, ceapă, fasole, vinete, cas
traveți, cartofi etc. De aici, ei au 
putut recolta tot ce au avut nevoie 
în materie de legume pentru pregă
tirea hranei calde. La această bri
gadă, ca și la altele, s-au crescut 
porumbel și găini. In acest fe!> 
hrana i-a costat pe mecanizatori mult 
mal ieftin.

Comitetul sindicatului, cu sprijinul 
organizației de partid, acordă o 
atenție deosebită și desfășurării unei 
bune activități culturale. La bri
gada Vil-a, de pildă, care lucrează 
la G.A.C. „Gheorghe Dimitrov" din 
Ceacu, a cărei tabără se află la 
15 Km de sat, vei putea admira o 
frumoasă bibliotecă volantă, o gazetă 
de perete, un grafic al Întrecerii so
cialiste între mecanizatori. Urmînd 
exemplul comuniștilor din brigada 
V-a aci mecanizatorii lucrează în 
orele libere la electrificarea taberei. . 
In acest scop, stațiunea le-a pus la 
dispoziție un grup electrogen de 
25 CP. (Urmează ca în cel mai scurt 
timp comitetul sindicatului să asigure 
brigăzii și un aparat de radio). Ast
fel, mecanizatorii vor putea citi în 
vagonul dormitor la fel ca și Ia clu
bul din stațiune, la lumina becurilor 
electrice. Acțiunea de electrificare și 
a celorlalte tabere este In curs.

Grijii pe care ie-o acordă comite
tul sindicatului, conducerea adminis
trativă a stațiunii și consiliile gos
podăriilor colective, mecanizatorii îi 
răspund prin executarea tuturor lu
crărilor la timpul cerut și la un nivel 
agrotehnic superior. De altfel, re
coltele bune de floarea-șoarelui, 
sfeclă de zahăr, porumb boabe și 
altele obținute la hectar tn acest 
an. ta raza de activitate a stațiunii, 
sint dovezi grăitoare In această pri
vință.

V. CAZACU

Pe urmele materialelor publicate
în numărul 773 al ziarului nos

tru a fost publicat un articol inti
tulat „Să fie intensificat ritmul 
construcțiilor în gospodăriile agri
cole colective din regiunea Dobro- 
gea". în articol se arăta, între altele 
că, din totalul construcțiilor plani
ficate pînă către sfirșitul lunii sep
tembrie, fuseseră terminate abia 
370.

Răspunzîndu-ne, Serviciul plan - 
construcții din cadrul Secției agri
cole al sfatului popular Dobrogea, 
ne-a arătat că lucrările au fost

acestea In proprietatea moșierilor și 
chiaburilor.

Datorită politicii de tntărire conti
nuă a alianței clasei muncitoare cu 
țărănimea muncitoare, a ajutorului 
multilateral acordat în permanență 
de către statul nostru socialist, a 
crescut an de an producția agricolă, 
între anii 1954—1960, producția globa-

c?

I agricole și la creșterea veniturilor ță
rănimii- Numai în cursul anului 
1960, veniturile bănești ale țărănimii, 
provenite din vînzarea produselor a- 
gricole către stat s-au ridicat la cca. 
93 miliarde lei. Și aceste venituri 
cresc continuu.

Venitul agricol obținut într-o gos
podărie țărănească cu o întindere de 
pămtnt pînă la 4 ha șl cu 5 membri 
de familie, asigura în 1933—1934 un 
venit de 5 lei de persoană; în 1935— 
1936 acest venit s-a redus la 3,2 lei 
pe o zi de o persoană. Cu acest 
venit țăranii trebuiau să acopere 
nu numai nevoile de întreținere a 
traiului, dar trebuiau să plătească 
impozitele, datoriile și dobînzile către 
cămătari și stat, refacerea și repara
rea inventarului agricol etc., la care 
se mai adăugau și prețurile ridicate 
ale produselor industriale față de 
cele agrare, ceea ce scădea și mai 
mult puterea de cumpărare. Toate 
acestea făceau ca veniturile țărani
lor să nu satisfacă nici condițiile 
unei existențe mizere. Pentru a-și 
duce viața de azi pe mîine, țăranii 
erau nevoiți să se împrumute la că
mătari și chiaburi. Astfel, un țăran 
din comuna Oar, județul Satu-Mare, 
fiind nevoit să împrumute 75 de lei 
de la un chiabur, acesta i-a luat un 
cal, un ham, carul, un plug de fier, 
o claie de trifoi și alte lucruri cu 
valoare de aproape 13.000 lei.

în anul 1934 din totalul gos- 
uodărilor țărănești 83 la sută aveau 
împrumuturi care se ridicau la sume 
ce depășeau cu mult puterea de pla
tă a țăranilor. In județele Ilfov și 
Constanța, valoarea totală a da
toriilor depășea valoarea terenuri
lor aflate în proprietatea țăranilor. 
Astfel, în județul Ilfov valoarea tere
nurilor era de 10.942.850 lei, iar a 
datoriilor de 12.125.120 lei. In jude
țul Constanța valoarea terenurilor 
era de 1-302.500 lei, iar a datoriilor 
de 1.654.321 Oricît ar fi muncit ță
ranii respectivi, chiar dacă și-ar fi 
vîndut tot pămîntul și încă nu ar fi 
reușit să-și achite toate datoriile. In 
anii puterii populare, această stare 
de mizerie a fosi înlăturată cu desă- 
vîrșire și pentru totdeauna Moșie
rii. chiaburii și toți exploatatorii și 
cămătarii au fost înlăturați pentru 
totdeauna.

In condițiile regimului nostru de

mocrat-popular veniturile țăranilor tn 
general și mai ales ale colectiviștilor 
cresc neîncetat. Astfel, in anul 1960, 
gospodăriile colective au distribuit 
colectiviștilor produse și bani în va
loare de 19 lei în medie pe țară pen
tru fiecare zi-muncă. Un număr de 
755 gospodării au repartizat produse 
șl bani tn valoare de peste 25 lei de 
fiecare zi-muncă ; din acestea, tn 293 
de gospodării valoarea zilei-muncă a 
fost de peste 30 de lei. La acestea se 
mai adaugă produsele obținute în 
gospodăria personală pe care colecti
viștii le consumă sau le vlnd cu amă
nuntul la piață. Trebuie să subliniem 
că acestea constituie un venit net, 
neimpozabil, destinat exclusiv satis
facerii nevoilor de consum personal 
al țăranilor.

O contribuție Însemnată la ridica
rea nivelului de trai al țărănimii 
alături de toți oamenii muncii, l-a 
constituit și reducerea sistematică a 
prețurilor produselor Industriale. în 
perioada 1955—1961 au fost înfăp
tuite 6 reduceri de prețuri, tapt ce 
ridică puterea de cumpărare și de a- 
provizlonare cu bunuri de consum a 
întregii populații, deci și a țărănimii.

Deosebirea dintre felul în care 
trăiau țăranii în trecut și felul 
care trăiesc astăzi se vede și 
următorul calcul: In 1938 pentru 
cumpăra un kg de zahăr 
țăran trebuia să vîndă tn plus,
de anul 1958, porumb cu 22—25 la 
sută și carne cu 50—60 la sută, pen
tru 1 m de crepe de chine, trebuia 
să vtndă In plus de 13 ori porumb 
șl 2—2.2 ori carne, pentru un litru 
de petrol, In plus 
rumb și 70—80 la

Din aceste date 
1938, pentru a-și 
ceeași cantitate de produse 
triale, un țăran trebuia să vîndă mult 
mai multe produse agrare dectt in
1958 Trebuie să subliniem că din 
anul 1958 și pînă tn prezent s-au 
mai efectuat o serie de reduceri de 
prețuri la produsele industriale, ceea 
ce a ridicat și mai mult puterea de 
cumpărare a țăranilor muncitori.

Ca urmare a creșterii veniturilor 
țărănimii în anii puterii populare, a 
crescut simțitor și consumul acestora. 
După datele bugetelor de familie 
rezultă că numai între anii 1954—•
1959 a crescut consumul la pîine la

mai 
mai

mai

mai multe tri- 
multe confec- 
multă Incălță-

ridicat de 
colectiviști.

trai 
Din 
co. 

față 
la
41 
la

In 
din 
a-și 
un 

față

cca 50 la sută po- 
suU carne etc. 
rezultă că tn anul 
putea cumpăra a- 

indus-

un nivel de 130 la sută, la carne și 
grăsimi la 156,5 la sută, la lapte la 140 
la sută, la unt la 136,41a sută, la zahăr 
la peste 720 ia sută, iar la ouă la peste 
160 la sută. Expresie a creșterii con. 
suinului de produse Industriale, la 
sate o constituie și creșterea desfa
cerilor prin comerțul cooperatist. Ast
fel, între anii 1955—1959 au fost vîn- 
dute la sate de 2,6 ori 
cotaje, de 2 ori 
ții, de 2,3 ori 
minte.

De un nivel șl 
se bucură țăranii
unele calcule rezultă că țăranii 
lectiviști au consumat în plus 
de țăranii individuali: grîu cu 56 
sută, carne cu 30 la sută, untură 
Ia sută, ulei 46 la sută, zahăr 68 
sută.

Consumul mal mare al țăranilor co
lectiviști față de cei cu gospodărie 
Individuală se explică prin faptul că 
colectiviștii își desfășoară activitatea 
în condițiuni de producție deosebite, 
folosesc tractoare și alte mașini a- 
gricole pe suprafețe întinse de pă- 
mint, măresc fertilitatea solului cu 
ajutorul îngrășămintelor chimice, re
ușind, să obțină producții cu mult 
superioare. Astfel, în anul 1960, în 
condiții climatice nu tocmai favora
bile gospodăriile colective au obținut 
pe țară o producție medie la hectar 
cu aproape 500 kg grîu și aproape 
800 kg porumb-boabe mai mult decît 
gospodăriile 
agriculturii 
toare fizice 
gricole, așa 
Congresului 
tărirea economlco-organizatorlcă a 
gospodăriilor agricole colective și 
dezvoltarea 
crea condițiile 
1965 să crească 
70—80 la sută 
ceastă bază va 
anul 1965, veniturile reale 
mii să sporească cu circa 
tn principal prin mărirea 
agricole și valorificarea 
către stat pe calea contractărilor 
achizițiilor-

individuale. înzestrarea 
cu circa 100.000 trac- 

șl alte multe mașini a- 
cum arată documentele 
al Ill-lea al P.M.R., în-

lor multilaterală, vor 
necesare ca pînă 
producția agricolă 
față de 1959. Pe 
fi posibil

tn 
cu 
a- 
tnca pînă 

ale țărăni- 
40 la sută, 
producție: 

produselor 
Și
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mult impulsionate în ultima 
vreme, astfel încît din 1.322 obiec
tive planificate, s-au terminat 503, 
601 se află la acoperiș și 97 Ia zi
dărie. în răspuns se subliniază 
totodată că dacă în raioanele 
Adam Clisi, Istria și Hirșova s-ar 
fi acordat o mai mare atenție lu
crărilor de construcții, la ora ac
tuală obiectivele începute s-ar fi 
aflat intr-un stadiu mai avansat.

Ca urmare a măsurilor 
ritmul construcțiilor 
accelerat, astfel incit 
zent condiții pentru 
tegrală a planului.

★
./Trebuie grăbit ritmul eliberării 

terenurilor în raionul Roman a 
fost intitulat un articol publicat 
în nr. 770 ai ziarului nostru și prin 
care se critica faptul că >n acest 
raion acțiunea de eliberare a tere
nurilor destinate însămînțărilor de 
toamnă este mult rămasă’ în urmă. 
Referitor la cele cuprinse în arti
col, secția agricolă a sfatului popu
lar al raionului Roman ne-a comu
nicat că au fost luate măsuri efi
ciente pentru a fi lichidate lipsu
rile semnalate.

*
Din cauză că o serie de tocători 

repartizate gospodăriilor agricole 
colective din raionul Medgidia, 
regiunea Dobrogea, au fost trimise 
defecte de către S.M.T, și la un mo
ment dat în gospodăriile respec
tive lucrările de însilozări rămăse
seră în urmă. Acest fapt â fost cri
ticat într-un articol publicat în 
nr. 770 al ziarului nostru.

Rășpunzîndu-ne, secția agricolă 
a raionului Medgidia, :ne-a informat 
că s-au luat masuri pentru ca to- 
cătorile defecte să fie reparate 
imediat și să se lucreze cu întreaga 
lor capacitate. Ca urmare, la gos
podăriile agricole colective din 
Nisipari, Cuza Vodă, Valea Neagră 
și Mireasa, unde acțiunea de însi- 
lozare era mult întîrziată, plănui ă 
fost îndeplinit, asigurîndu-ăe ast
fel cantitățile de furaje însilozate 
necesare 
iernii.

luate 
a fost mult 
există în pre- 
realizarea in-

animalelor in timpul

★
în raionul Mizil din regiunea 

Ploiești, arăturile pentru însămin- 
țările de toamnă și insilozările erau 
mult rămase în urmă, la miilocul 
lunii septembrie. în legătuiț cu 
aceste dificiențe ziarul nostru a 
publicat un articol de analiză în 
care se sublinia că este necesar ca 
lucrările respective să fie grabnic 
terminate.

Secția agricolă- a sfatului, popular 
al raionului Mizil ne-a răspuns că 
observațiile cuprinse în articolul 
publicat în ziar au fost juste. Inten- 
sificîndu-se munca de îndrumare a 
organelor agricole de la raion și 
comune, sa reușit ca planul de 
arături să fie îndep'inP. în ce pri
vește insilozările, rămineiea in 
urmă a acestei acțiuni a fost, de a- 
semenea, lichidată.

regiunea



de muncă la tona de produs

OOl DA REA SE A MĂ

colectivă este 
nu a împlinit

Gospodăria noastră 
o uhitate tînără. încă 
doi ani de activitate. Cu toate aces
tea, ea a obținut unele rezultate 
economice bune. Printre altele, me
riți a fi subliniat faptul că anul 

f trecut valoarea ziiei-muncă a fost de 
32 de lei, iar în anul acesta, așa 
după cum prevede planul de produc
ție, va fi de 35 lei.

După părerea noastră, ceeă ce a 
contribuit și contribuie tn cea mai 
mare măsură la ridicarea 
ziiei-muncă este, în primul 
grija pe care organizația de 
și consiliul de conducere o 
permanență pentru reducerea 
sumului de muncă la unitatea de 
produs. Căci, trebuie arătat că atît 
în anul trecut, cît și în acest an noi 
am reușit ca la 
rile să obținem 
cu un consum 
mic decît cel 
bineînțeles, fără 
lucru sau a suprima anumite lucrări 
agrotehnice prevăzute în planul de 
producție. Ba dimpotrivă. Conside
răm că tocmai respectarea cu stric
tețe a normelor de lucru stabilite 
de adunarea generală, ținerea unei 
Ătne evidențe și executarea la timp 

^W^bine a tuturor lucrărilor agroteh
nice la fiecare cultură, au dus la 
realizarea de producții mai mari 
decît cele planificate, cheltuiala de 
muncă la tona de produs reduetn- 
du-se. Puntnd accentul pe reducerea 
consumului de muncă la unitatea de 
produs prin sporirea producției pla
nificate și nu prin mărirea normelor 
sau neexecutarea unor lucrări se 
obține concomitent cu creșterea va
lorii ziiei-muncă, și sporirea numă
rului mediu de zile-muncă ce 
la un colectivist. Veniturile 
tiviștllor creSc astfel pe două

Dar să luăm un exemplu :
Gospodăria noastră a cultivat 170 

de ha cu floarea-soarelui. Conform 
normelor de lucru stabilite la înce
putul anului șl a devizului de lu
crări, în planul de producție s-a 
prevâra*. ea la aeeastl ewltwri

valorii 
rînd, 

partid 
au în 

con-

toate cultu- 
de produs 

muncă mai

3

ca

mai
tona
de

planificat. Aceasta, 
a mări norma de

revin 
colec- 
căi.'1

Este bine de știut i

produs. Subliniem că planificarea 
consumului de zile-muncă pentru 
fiecare cultură s-a făcut cu riguro
zitate, în funcție de condițiile de 
producție existente în gospodăria 
noastră.

Acum, ctnd floarea-soarelui a fost 
recoltată și transportată la baza de 
recepție în contul contractului, fișele 
contabile ne dau posibilitatea să fa
cem constatări destul de îmbucură
toare. Mai întîi trebuie spus că da
torită urmăririi în tot cursul anului 
a executării lucrărilor prevăzute în 
plan și a consumului de muncă la 
flecare din aceste lucrări, s-a reușit 
ca pe întreaga gospodărie cheltu
iala de zile-muncă la această cultură 
să nu depășească pe cea planificată, 
în schimb însă, executînd lucrările 
la timp și bine, cultlvînd floarea- 
soarelui dintr-un soi productiv, folo
sind pe o bună suprafață îngrășăminte 
naturale, producția obținută este cu 
230 de kg la ha mai mare decît pre
vede planul. Este limpede că, în 
această situație, consumul de muncă 
realizat la tona de floarea-soarelui 
a fost mult mai mic decît cel pla
nificat. Calculele arată că în acest 
an noi am realizat tona de floarea- 
soarelui cu o cheltuială de 21 de 
zile-muncă, deci cu două zile-muncă 
mai puțin decît prevedea planul șl 
cu 5 zile mai puțin decît anul trecut.. 
Se înțelege că această reducere a 
cheltuielii de muncă duce în ultimă

instanță la sporirea veniturilor, la 
ridicarea valorii ziiei-muncă. Și floa
rea-soarelui nu este singura cultură 
la care am redus în acest an cheltu
iala de muncă pe unitatea de produs. 
Deși nerecoltat în întregime, putem 
afirma cu destulă siguranță că și la 
porumb și sfecla de zahăr consumul 
de zile-muncă la tona de produs va 
fi redus cu 2-4 zile-muncă față de 
plan. Aceasta ca urmare a obținerii 
unei producții mai mari decît cele 
planificate, fiindcă în ceea ce pri
vește consumul de muncă la unitatea 
de suprafață el a fost ceva-ceva mai 
mare decît cel planificat datorită 
faptului că am executat și o Serie de 
lucrări pe care nu le prevăzusem Ia 
începutul anului. Lucrările execu
tate în plus au fost justificate de 
producția obținută.

Dîndu-ne seama de rolul Impor
tant pe care îl are sporirea produc
tivității muncii, noi vom lupta ca în 
anii următori să valorificăm toate 
posibilitățile de care dispunem pen
tru a reduce din ce în ce mai mult 
cheltuiala de muncă la tona de 
produs.

La gospodăria agricolă de stat Valea Călugărească, regiunea -Ploiești, se 
acordă multă atenție obținerii unor vinuri de dl mai bună calitate. In 

fotografie: una din cramele gospodăriei.
Foto: AGERPRES

ÎNSEMNĂRI

Un om, cîteva realizări
și un angajament

COSTICĂ GHEORGHIAȘ 
președintele- gospodăriei colective 
„Al 3-lea Congres al P.M.R." — 
comuna Bălești, regiunea Ploiești

.. și \
ION BUZE A .

inginer agronom
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De la G.A.S. Drăgușeni-Suceâva 
ni se comunică:

In contul Anului viitor turmei și a pielicelelor, fapt care in comui anuiuj vurer c.-, sa tradus prin obținerea unm prej 
De la 59 de junmct la începutul de vînzare per* bucată mai mare cu 

lui 1959, G.A.S.-Drăgușeni din raionul 5(5 
Săveni a ajuns- în prezent la un e- nr
fectiv de 280 de taurine, din care 
100 de vaci de lapte. Producția de 
lapte pe cap de vacă a crescut de 
la 2.4A0 de litri tn 1959, lai 2.800 li-

primele 9 luni ale®e

CV

numări printre 
ocialiste organi- 
sindicatului gos-

ir o proauc- 
tri de lapte.

*•

i Franț Șre-
contul anu-

Prin valorificarea produselor dirt 
sectorul ovin, G.A.S.-Drăgușeni va, 
înregistra în acest an un beneficiu 
net de 380.000 de lei. Fruntași în 
sectorul ovin sînt tovarășiiVolo- 
had Dumitru brigadier, Păun Vași- 
le cioban și Andrei Gh. cioban — 
responsabil cu creșterea tineretului.

Succesele vor fi continuate”

în scopul înmulțirii rapide și îm
bunătățirii calitative a raselor de a- 
nimale, în ultimii ani, au fost orga
nizate în fiecare regiune, centre de 
însămînțări artificiale. Fiind înzes
trate cu clădiri corespunzătoare, a- 
paratură de lucru modernă, repro
ducători de rasă de mare producti
vitate și cu cadre calificate, aceste 
unități aduc an de an, o contribuție 
însemnată la creșterea numerică a 
șeptelului și la sporirea productivi
tății sale.

Pentru a ne da seama de modul 
cum sint sprijinite gospodăriile co
lective din regiunile Galați și Bra
șov în aplicarea însămînțărilor ar
tificiale la oi, am vizitat de curînd 
centrele de însămînțări artificiale 
Brăila din regiunea Galați, Prejmer 
și Turnișor din regiunea Brașov.

mințârile artificiale la vaci, cit și la 
ovine, fiind ajutați de către briga
dierul zootehnic din G.A.C. sau de 
tehnicianul veterinar comunal. Cu! 
toate că datozită specificului regiu
nii, insămințările artificiale au în--.’ 
ceput aici mal tîrzlu, pină la data 
de 5 octombrie la toate punctele 
care funcționează în raza centrului 
fuseseră însămînțate artificial pes
te 4.000 de oi. Un mare număr de o! 
au fost însămînțate îndeosebi la 
punctele de însămînțări artificiale 
de pe lingă gospodăriile colective 
din Hărman și Prejmer. ?

«.și nesatisfăcătoare

Rezultate bune..

Gieș>-w*~ « ng. ■ ••
is Trsnî rngi-a-?. ueanv 
:e«*. «x rwsL-si» C*a-
sec-ie șx i* a
p:ca-_cc«: de iepte. ța t oc-
•-e'y* unitățile Tnutalui au 
livTăt statalul ma: bine de 
243.000 de hl de lapte, depășind 
planul cu 2AOOO de hl, adică cu 
24 la sută. D;n cele 66 de gos
podării ale Trusîului care au 
sector taurin, 57 au îndeplinit in
tegral sau au depășit sarcinile 
planjficaie. Restul de 9 gospodă
rit printre care se află, Roseți, 
Măineasca, Dobrotești, Bâneasa, 
Dîlga, Buitea, I. L. Caragiale și 
I. C. Frimu, deși încă nu au reu
șit să-și realizeze planul, au 
făcut progrese, avînd create con
diții pentru Îndeplinirea și depă
șirea lui-.pînă la sfîrșitul anului. ;.■■■■■■■■■• _ ’

380.200 6e iei beneficiu 
din sectorul ovin

net
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a
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Lupttnd pentru traducerea în 
fd a sarcinilor ce-i rețin din Direc
tivele Congresului dl III-lea dl 
P.M.R. și 'din Documentele plenarei 
C.C. dl P.M.R. din iunie-itttie a.c., 
gospodăria de stat Drăgușeni- și-a 
dezvoltat sectorul ovin care a ajuns 
în prezent la 3.600 de capete. Pla
nul a fost îndeplinit și depășit la 
toți indicii. De la Cele 1.316 de oi 
mame cite erau la începutul lui 
1961, du fost obținuți 1.356 de miei. 
Sarcinile de plan au fost depășite 
cu aproape 100 de hectolitri de lap
te de oaie și cu peste 1.000 de kg. 
la lină. Gospodăria a depășit planul 
și la numărul de pielicele Karakul, 
realizînd 756 de pielicele față de 
500 planificate. Prin introducerea 
însămînțărilor artificiale la ovine 
s-a îmbunătățit simțitor calitatea

vth-

Hotărîți să obțină și. în viitor re
zultate bune în creșterea animale
lor, lucrătorii gospodăriei au asigu- . 
rat toate furajele concentrate de 
care are nevoie unitatea din pro
ducție proprie. Fînurile de borceăg, 
trifoi și cel natural au fost recol
tate și depozitate în condiții opti
me, iar pentru sectorul ovin s-au 
struts și vrejii de mazăre. Cantita
tea de nutreț însilozat prevăzută în 
plan a fost realizată.

Prin munca îngrijitorilor de ani
male au fost curățate de spini și 
scaieți peste 25 de ha. de pășune. 
Acțiunea de curățire a pășunii con
tinuă.

Pentru asigurarea conveiepului 
verde în prima jumătate a anului 
1962 au fost însămînțate 20 de. ha. 
cu borceag de toamnă, 33 de ha.. 
cu secară-masă verde etc, ,

Avînd mereu înainte- perspectiva,-
- G.A.S.-Drăgușeni pășește cu pași 

mari pe drumul trasat agriculturii 
socialiste de către partid, și guvern, 
valorificînd condițiile tefenicq-mate-■ 
riale ce i-au fost create și posibili
tățile mari de care dispune.

Ing. CONSTANTIN GAVRILA 
corespondent

0

In vremea Cind gospodăria colec
tivă „7 Noiembrie" din Cocargeaua 
a luat ființă, Petre Popescu era un 
flăcăiandru. Și era într-atît de tînăr 
că deși îl știau vrednic, priceput și 
drept, oamenii.au stat mult pe gîn- 
duri pînă să-i încredințeze condu
cerea unei echipe. Îndoiala se des
trăma .trșptat, iar cind echipa con
dusă . de el a luat-o cu mult înaintea 
celorlalte, de nu se găsea. în toată 
gospodăria,, o -.altă, în stare,, s^o ajun-, 
gțț, îndoiala ..s-a risipit complet și de- , 
fijțîtip. Org,anizația,de. Wțttid,l-a pr.i-’ 
mit.4n ringul -candidaților.' 'Curînd, 
proaspătul candidat,de partid a fost. 
numit.brigadier. Chigr de la început, 
brigada șa s a instalat pe locul întîi. ‘ 
Și cînd — ales vicepreședinte al gos
podăriei —'a trebuit să o predea, bri
gada se găsea tot în frunte. Ca de 
altfel în tot. .timpul .cit, p. condusese.

Anul trecut, colectiviștii l-au ales 
pe Popescu Petre președinte. Le plă
cuse cum muncise ca vicepreședinte. 
Astfel pe scara stimei colectiviștilor 

țși a făSpurtderii. în mțincă, flăcăian
drul de acum 12 ani a urcat treptă 
cu treaptă. Capacitatea sa organiza
torică, inițiativa, curajul și răspun
derea față de .sarcinile încredințate,, ține păsări. Noi ne-am însușit critica 
autoritatea pe care, și-a creat-o prin, 
muncă, l-au ridicat în funcția de 
conduCStOr. „Bdgăția noastră obșteas
că, munca noastră,cu tot. ce va. rodi 
ea, am încredințat-o unui comunist, 
unui om crescut și educat de partid" 
— spunea colectivistul TudOr Vasile 
într-una din zile. , . . , J ..... ;

Președintele coleptivei se arată 
demn de încrederea acordată. Gos
podăria colectivă „7 Noiembrie" se ' 
întărește mereu, crește bunăstarea 
oamenilor. ’r. ’

Trăiesc din belșug oamenii noș
tri, povestește cu.mîndrie agronomul 
gospodăriei, tov. Ion Nicolae. 4nul. 
trecut numai sectorul vegetal ne-a 
adus 3.100.000 de lei.

Dar omul cel mai bine informat 
in privința veniturilor este tov: Cos
tică Anghel, corespondentul .nostru 
din Cocargeaua. E contabilul șef al

lor vii pe bază de contract; 106.450 
de lei din vinzarea ouălor și păsări
lor ; 32.S69 de lei din vinzarea mie- 
rei de albine, pește și altele. Așadar, 
tn l960 numai sectorul zootehnic 
ne-a adus venituri bănești în valoa
re de 1.013.555 de lei.

Și gindiți-vă, interveni brigadie
rul zootehnist, Mitea Ion, că în urmă 
cu cițiva ani în gospodăria noastră 
practic nu exista zootehnie. Acum 
avăm aprdape 600 de taurine, 800 de 
porcine, aproape 4.500 de oi, peste 
6.000 de păsări etc., 72 de construcții 
zootehnice, dar nu ne putem mulțu
mi cu atît.

Declarîndu-se de acord cu cele 
spuse de brigadierul zootehnic, pre
ședintele interveni în discuție.

— Intr-adevăr nu ne putem mulțu
mi cu cit avem. Față de condițiile 
existente, creștem prea puține păsări. 
Plenara din 30 iunie — 1 iulie a C.C. 
al R.M.R. pe care am dezbătut-o și:n 
consiliul de conducere și cu toți co
lectiviștii critică, pe bună dreptate, 
gospodăriile colective care cresc pu-

șt vom crește in 1962 peste 20.000 de 
păsări. Majoritatea păsărilor vor fi 
rațe și gîșie și de veți veni la anul 
pe-la noi veți găsi Borcea ca ninsă, 
ca acoperită cu nuferi.

Z. PETRE

Centrul de insămînțări artificiale 
Brăila are sarcina să asigure in a- 
cest an insămînțarea artificială a 
circa 80.000 de oi. Pentru reușita ac
țiunii, conducerea unității a luat din 
timp măsuri cu privire la verifica
rea și pregătirea berbecilor repro
ducători, oprind pentru acest scop 
numai exemplarele cu o producție 
de peste 7 kg lină. în medie, s-a pre
văzut ca de la un berbec să se asi
gure insămînțarea a peste 1.500 ol. 
O deosebită grijă a fost acordată șt 
școlarizării cadrelor de operatori în- 
sămînțători care au fost recrutați 
dintre cei mai buni ciobani sau bri
gadieri zootehniști din gospodăriile 
colective. Ținfnd seama că în acest 
an centrul Brăila și-a extins raza de 
activitate, încă din vară specialiș
tii de aici au popularizat în rindu- 
rile membrilor colectiviști avantaje, 
le pe care le aduce folosirea insă- 
mințărilor artificiale la animale. în 
scopul obținerii de miei timpurii in 
gospodăriile colective, in acest an 
insămințările artificiale la oi au în
ceput mai devreme. Față de I960 
cind la data de 15 octombrie a- 
ceastă acțiune abia începuse, pînă 
acum citeva zile, la cele 66 de 
puncte organizate în raza de activi
tate a centrului Brăila, fuseseră In- 
sămințate peste 21.000 de oL Pot 
il date ca exemple bune punctele 
de insămînțări artificiale organiza
te Ia gospodăriile colective „Grivl- 
ța Roșie - din comuna însurăței, „7 
Noiembrie" și „Drum Nou" din co
muna Movila Miresli și altele.

Rezultate la fel de bune au fost 
obținute și la Centrul de Insămînțări 
artificiale Prejmer din regiunea 
Brașov. Pentru buna desfășurare a 
acțiunii respective, operatorii de la 
cele 15 puncte organizate în gospo
dăriile colective execută atît Insă-

 /

Cu toate că timpul este de acum 
întîrziat, în comunele Surdila Greci, ‘ 
Perișoru, Găiseanca și BrateșulJ 
Vechi din raionul Făurei, pînă la' 
data de 5 octombrie încă nu fuseserăf 
organizate punctele respective pen-a 
tru insămînțarea artificială a oilor," 
proprietate personală a colectiviști-1^ 
lor. Răspunderea pentru această si-" 
tuație revine diit organelor agricole f 
raionale cît și sfaturilor popu-", 
Iare Comunale care nu au acor-2
dat atenția cuvenită organizării și.ț 
desfășurării în bune condiții a’ 
însămînțărilor artificiale la oi. Cu-’r 
vinte de laudă hu se pot spu-\ 
ne nici despre felul cum se des-’2 
fășoară această acțiune în raza cen- j 
trului de însămînțări artificialei, 
Turnișor — raionul Sibiu. Din Pla-5, 
nul de 13.400 de oi cite trebuie să; 
fie însămînțate în acest an în raza 
centrului, pînă la data de 5 octom
brie abia fuseseră însămînțate pircd 
3.000 d? oi. Rezultatele slabe obți
nute la acest centru se datoresc atît 
școlarizării superficiale a cadrelor 
de operatori, precum și lipsei de 
control a activității punctelor, de în
sămînțări artificiale din partea spe
cialiștilor centrului. Ca urmare, unii 
operatori ca, de exemplu, tov. I. M0- 
tronea de la punctul de însămînțări 
artificiale Racoviță și alții, lipsesc 
cu zilele de la serviciu.

★

Folosirea pe scară largă a însă- 
mînțărilor artificiale este o metodă 
eficace menită să contribuie la îm
bunătățirea rapidă a raselor de oi 
și la sporirea producției de lină. Det 
aceea, conducerile centrelor de însă- 
mînțări artificiale din Brăila, regiu-, 
nea Galați și Turnișor — regiunea^ 
Brașov, împreună cu organele agri
cole raionale, trebuie să ia măsuri y 
corespunzătoare pentru amenajarea- 
și punerea imediată in funcțiune a.', 
tuturor punctelor de însămînțări ar
tificiale astfel ca această acțiune si 
se poată desfășura în bune condiții.

ING. ION TATOMIR
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ING. TRAIAN BÎLBIIE

O SARCINĂ URGENTĂ A S. M. T, Șl G. A. S.

Sregâlarea pentru iarna
a censlruc|î«ler șa tnslnlațtâler

unitățile agricole socialiste,

gospodăriei.
— Cum stați cu veniturile din zoo

tehnie? Iratn ințrebat. eu. r ,
Fără să se uite în registre, Costică 

Anghel începu :
— 384.500 de lei din valorificarea 

linei, laptelui Și a brînzei de oaie ; 
485.736 de lei din vinzarea animale-

Prin bună organizare q muncii ți dezvoltare multilaterală

Venituri și valoare a ziiei-muncă peste prevederi
Cînd plaiurile ondulate ale Mol

dovei fși dezbrăcau haina aurie a 
roadelor bogate, mi-am îndreptat 
pașii spre sediul gospodăriei colec
tive „Drumul belșugului" din ra
ionul Roman. Din mijlocul satului, o 
uliță largă, străjuită de o parte șl 
de alta de plopi inalți. urcă piep
tiș spre muchia dealului unde se 
află sediul și alături, într-un fost 
conac boieresc, școala. E toamnă. 
De mult, sînt ani de atunci, toamna 
venea la Văleni vestind foamete și 
lipsuri. Acum, toamna este primi
tă cu cîntece și veselie, colectiviștii 
se pregătesc pentru sărbătoarea re
coltei, durează animalelor adăpos
turi trainice, călduroase pentru iar
nă, socotesc cu chibzuință ce tre
buie făcut pentru asigurarea recol
tei anului viitor. Cu alte cuvinte, 
toamna a venit la Văleni cu bucu
rii, dar șl cu multiple preocupări.

FOLOSIREA CHIBZUITA A PAMÎN- 
TULUI — CHEZĂȘIA VENITURILOR 

< MARI

pre- 
agr. 
ab- 

con-

M-are nimerit la o discuție purta
tă între tov. Asandei Nicolae, 
ședințele gospodăriei, și ing. 
Grădinară Gheorghe, proaspăt 
solvent venit aci să-și aducă 
tribuția sa la mărirea rodului 
lecHviștilor. Așezați în jurul
mese, alături tiînd și brigadierii de 
cîmp Ivănescu Ion și Gagearău 
Gh., ei socoteau cit s-a produs pe 
fiecare palmă de pămînt.

— Astăzi, avem pămînt puțin — 
spunea președintele. Trebuie să fa
cem agricultura și mal intensivă, 
să-l 'ucrărn bîțuș._gă-i dăm îngrășă
minte ca la carte, să cultivăm plan
tele-care ne aduc c*l mal mare ran
dament și să obținem de pe un hec
tar cit de pe trei.

Gospodăria are, de altfel, un 
început de experiență în buna io-

losire a celor 734 de ha pe care 
le posedă. Anul acesta de pildă, 
comuniștii au mobilizat oamenii să 
folosească în mod chibzuit fiecare 
palmă de pămînt. Pe cele 443 de 
ha cultivate cu griu, orz și 
recoltele medii obținute au 
3—4 ori mai mari decît cu 
în urmă și cu peste 200 de 
mari decît cele de anul trecut.

O bună parte din suprafața ră
masă a fost destinată plantelor 
tehnice. Astfel, 70 de ha au fost 
cultivate cu sfeclă de zahăr, 25 cu 
floarea-soarelui, 10 cu cinepă, 5 cu 
mac. Pe 20 de ha s-au pus cartofi, 
8 au fost destinate grădinii de legu
me, iar 155 de ha au fost cultivate cu 
porumb. Pentru cointeresarea colec
tiviștilor în obținerea de producții 
mari, consiliul gospodăriei a apli
cat retribuția suplimentară la cultu
ra sfeclei, porumbului șl cartofilor. 
Rezultatele sint deosebit de îmbu
curătoare. Producțiile planificate au 
fost cu mult depășite.

Din cultura griului și de la gră
dina de zarzavat gospodăria a 
realizat In prima jumătate a anu
lui peste 225.000 de 161 venituri bă
nești. De la sfeclă, mac, celelalte 
culturi tehnice și în Continuare din 
arădină ea va mai obține peste 
800.000 de lei, plus că va da în na
tură colectiviștilor: zahăr, ulei, le
gume etc.

în toamna aceasta, colectiviștii 
din Văleni au pregătit cu migală 
solul, au executat amenațări pen
tru extinderea culturilor irigate, iar 
în pămînt au pus numai sămînță 
din soiurile de mare productivitate 
’■©comandate pentru terenul lor.

Ei sînt hotârîți ca în 1962 produc- , 
<i medii de 25.000 do kg d® sfeclă, 700 
de kg de mac, 1.800 de kg de tloa- 
rea-soarelui și 15.000 de kg de 
cartofi să tămînă de domeniul tre
cutului. Bătălia pentru obținerea de

recolte mail este în plină desfășu
rare la gospodăria colectivă din 
Văleni.

secară, 
fost de 
10 ani 

kg mai

ÎMBINAREA creșterii animale
lor CU DEZVOLTAREA PRODUC
ȚIEI VEGETALE — BAZA SIGURA A 

REALIZĂRII VENITURILOR MARI

ce de 70 de capete, iar producția 
de lapte pe cap de vacă va ajun
ge la peste 2.500 de litri.

Obținerea unor producții mari 
- din sectorul zootehnic ii preocupă 

mult pe colectiviști. La adunarea 
generală care a avut loc cu ocazia 
analizei planului de producție pe 
trimestrul I, colectivistul Fecioru 
Constantin a propus mărirea pla
nului de lină pe cap de oaie de 
la 1,100 la 1,500 kg. șl suplimenta
rea contractului încheiat cu statul. 
Planul astfel mărit a fost în între- 

Asemenea propu
neri au fost făcute și în privința 
creșterii păsărilor șl, în primul rînd, 
a gîștelor, care au condiții prielni
ce de dezvoltare.

îmbinarea creșterii animalelor cu 
dezvoltarea continuă a culturilor 
cerealiere și a plantelor tehnice, ri
dicarea continuă a producției la ha 
și pe cap de animal au contribuit 
la întărirea economico-organizato-

Pînă anul trecut, creșterii anima
lelor nu prea 1 s-a dat importanță. 
Aceasta nu pentru că n-ar li existat 
posibilități, ci pentru faptul că 
mulțl colectiviști aveau o părere . gime realizat, 
greșită cu privire la veniturile pe 
care le poate aduce zootehniă și 
aproape nici unul nu accepta să 
lucreze ca îngrijitor de animale. 
Atunci cind colectivistul Ciobotaru 
Gh., a fost solicitat să muncească 
la grajd nu s-a putut abține să nu 
răbufnească: „Adică, cum vine asta 
tovarășe președinte, eu sint cel mai 
prost din sat ca să lucreze la vaci?"

Președintele a zimbit, l-a luat deo- rlcă a gospodăriei, la mărirea con- 
parte pe colectivist, a discutat cu 
el, l-a convins de utilitatea lui în 
sectorul zootehnic. Organizația de 
partid din gospodărie a stat apoi 
de vorbă cu toți colectiviștii destoi
nici care puteau deveni buni În
grijitori de animale. Și deși într-un 
timp scurt gospodăria din Văleni a 
ajuns să aibă in proprietate ob
ștească 230 de bovine din care 49 
de vaci de lapte, 361 de oi, 163 de 
porci, din care 21 de scroafe de 
reproducție, ea nu duce lipsă de 
îngrijitori. Cu toate că sectorul zoo
tehnic e tînăr, gospodăria va rea
liza in acest an peste 2.000 de litri de pot realiza venituri mari prin lo- 
lapte pe cap de vacă furațată. ceea 
ce pentru început nu este de loc 
râu. Colectiviștii au construit graj
duri ieftine, iapt care le permite ca 
în 1962 să sporească electivul de 
animale. După cum spunea tov. 
Papară Alex., brigadier zootehnic, 
in următorii ani încărcătura de 
taurine la suta de hectare va tre-

tlnuă a ziiei-muncă, la creșterea 
veniturilor bănești. Anul acesta 
gospodăria colectivă din Văleni 
și-a propus în plan să realizeze 
venituri bănești in valoare de 
1.263.300 lei. După datele prelimi
nare ea va realiza la sfîrșitul anu
lui peste 1.500.000 lei, iar valoarea 
ziiei-muncă. planificată în acest an 
la 58,84 lei, din care 16 lei în nu
merar, va ii și ea mai mare. Toate 
acestea dovedesc încă o dată că 
ș! in condițiile cină suprafața ara
bilă a gospodăriei e mică în ra
port cu numărul colectiviștilor, se

losirea chibzuită a pămintulul, or
ganizarea temeinică a muncii, preo
cuparea permanentă a consiliului șl 
a tuturor membrilor 
creșterea continuă 
la ha și pe cap de

unității pentru 
a producțiilor 

animal.

P. ZBIRLEA

în 
gospodărirea cu grijă a clădirilor Și 
instalațiilor contribuie la bunul mers 
al producției, la asigurarea unor 
condiții corespunzătoare de lucru, 
mai ales în anotimpul friguros. în 
marea majoritate a G.A.S., '"'***•
centrelor școlare etc., s-a 
din timp atenția cuvenită 
probleme, 
reparația clădirilor și revizuirea in
stalațiilor.

La S.M.T. Sttlpu din regiunea Plo
iești, clădirile pentru producție, cele 
social-culturale și locuințele se în
tind pe o suprafață de cîteva hec
tare. în stațiune, să vădește la tot 
pasul atenția pentru buna gospodă
rire a fondului clădit.

Datorită grijii atente a comitetului 
sindicatului din această unitate 
asigurate lucrătorilor condiții 
muncă și de trai din ce în ce 
bune. La construcția principală, 
lierul mecanic — clădire spațioasă 
și bine utilată — s-a revizuit din 
timp instalația de încălzire, s-au 
completat calupurile de lemn de la 
pardoseală, s-au reparat tencuielile. 
Podul macara, care poate ridica și 
manevra greutăți pînă la 5 tone, a 
fost, de asemenea, pus la punct. La 
rîndul el instalația electrică a fost 
supusă unei verificări minuțioase.

Deosebită atenție se acordă pro
tecției muncii și mai ales prevenirii 
accidentelor în atelierul mecanic 
unde lucrează zeci de muncitori. Pe 
lingă acestea au fost montate încă 
cîteva chiuvete în încăperea vestiar- 
spălător a atelierului.

cele opt grajduri nou construite în 
acest an. Și la gospodăria de stat 
din Sibiu se acordă atenție deose
bită instalațiilor necesare asigurării 
alimentării cu apă, muncă tn care a

realizîndu-se in

S.M.T., 
acordat 
acestei 
termen

sint 
de 

mai 
ate-

Bine se prezintă situația și în 
ceea ce privește instalațiile de ali
mentare cu apă. în stațiune se află 
un puț forat și un castel de apă, 
luîndu-se toate măsurile pentru a 
feri de îngheț conductele. Mecanicul depus , mult suflet mecanicul gospo- 
stațiunii tov. Ardeleanu Petre, care - -
răspunde de mai mulțl ani de ali
mentările cu apă urmărește periodic 
modul cum se face și analiza bacte
riologică a apel de băut. La depozi
tul semi-îngropat pentru alimentele 
cantinei s-a refăcut acoperișul și 
ventilația. Nu este neglijată nici 
extinderea plantației de pe alei și 
din perimetrul stațiunii.

Multă atenție s-a acordat pregătirii 
clădirilor pentru iarnă și la G.A.S. 
Sibiu. La această gospodărie care 
dispune de un puternic sector zooteh
nic a fost terminată în cursul lunii 
august reparația padocurilor și s-a 
refăcut pardoseala de cărămidă la 
îngrășătorla de porcine de la secția 
Gușterița. în analiza tehnico-eco- 
nomică a devizului se arată că într-o 
perioadă de 3 ani se 
tegral costul acestor 
tale, mărlndu-se cu 
menținerea în stare de funcțiune a 
grajdurilor. La cele 6 grajduri de 
vaci, în perioada ctnd vitele erau în 
tabăra 
înlocuit 
date, cu iesle din beton, montîndu-se 
totodată și adăpători automate. Pen
tru sosirea anotimpului friguros cînd 
vacile intră în stabulațle, cele 6 
grajduri vechi au fost complet ame
najate, asigurîndu-se astfel condiții 
bune de cazare animalelor. La fel

amortizează in- 
reparații capi- 
încă 12-15 ani

de vară, la pășunat, s-au 
leslele din lemn, degra-

dărfei, tov. Cornea Iile,
★

Din păcate trebuie să arătăm că 
în unele regiuni ale țării mai există 
încă și acum unități unde lucrările 
de reparații la adăposturile pentru 
animale sînt neterminate. La îngră-’ 
șătcria de porcine de la G.A.S. Ioșla- 
Oradea, bunăoară, 
primăverii și verii din acest an s^au 
obținut frumoase sporuri în greutate 
la porcine nu sînt încă reparate în- 
velltorlle la unele grajduri. De ase-'.ț 
menea, la G.A.S. Lechlnța din trustul1 
G.A.S. Cluj, la ferma de păsări unde 
efectivele au crescut apreciabil în' 
ultima vreme, lucrările de împrej
muiri la padoc, confecționarea auto
matelor pentru hrană, amenajarea! 
interioară a cotețelor sînt încă neter-1' 
minate....... .1

Este, necesar ca țn unitățile' amin-^ 
tite mai sus să se termine în cel ~ 
mai scmt timp reparațiile adăpostu
rilor pentru animale. în legătură cu 
grajdurile de porcine a fost ridicată 
necesitatea de a se iniția in viitor,- 
prin grija Institutelor de Proiectării 
și a direcțiilor, respective din Mi
nisterul Agriculturii, studii și expe- . 
rimentări pentru găsirea unor soluții 
mai economice la construcția pardo
selilor.

unde în timpul-

Ing. M. MARINESCU i

în ultimii ani colectiviștii din Băile ști, regiunea Oltenia, au construit numeroase obiective necesare adăposti- 
rii animalelor. în fotografie : nou] grajd construit de curînd.

Foto : C. DUMITRU
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cu realizară sirâlucîle Un nou lac de acumulare
'fwngresul «al &Mll^lea al în inima

Nu este zi în care presa din 
U.R.S.S. să nu Iacă cunoscut citito
rilor noi și strălucite victorii obținu, 
te de poporul sovietic în cinstea ce 
lui de-al XXII-lea Congres al Parti
dului Comunist al Uniunii Sovietice 
ale cărui lucrări vor începe la 17 
octombrie. Peste tot, în întreaga 
țară, oamenii muncii, însuflețiți de 
prevederile proiectului de Program 
al P.C.U.S., sînt cuprinși de un avint 
al activității creatoare fără prece
dent. Puterea, bogățiile țării care 
construiește comunismul cresc fără 
contenire. In fiecare sector de mun
că, in 
știință, 
bile.

Iată, 
centralei de la Brattsk, care va 
cea mai puternică din lume, 
o putere de 4.500.000 Kw, și-au înde
plinit angajamentul luat do a pune 
în funcțiune, în cinstea Congresului 
al XXII-lea al P.C.U.S., primul agre
gat al hidrocentralei. La 10 octom
brie ei au pornit primul turbogene
rator. Puterea turbogeneratorului 
este de 225.000 kilovați. Constructo
rii termină în prezent și montarea 
celui de-al doilea turbogenerator. 
In ultimul stadiu al lucrărilor, se 
află și termocentrala gigant de la 
Verhne-Taghilsk în Ural, iar la con
trola atomică de pe lingă Voronej 
se montează acum turbinele, in 
timp ce sint pe sfirșite lucrările pre. 
gătitoare pentru instalarea reacto
rului. Tot pînă la Congres va intra 
în funcțiune centrala electrică de la 
Petropavlovsk, care va aproviziona 
cu energie păminturile desțelenite

industrie, 
se obțin

de pildă.

în agricultură, in 
succese remarca-

constructorii liidro- 
fi 

avînd

din Kazahstan, iar la Buhtarminsk 
se montează cea de a cincea turbi
nă. Cele mai multe lucrări energe
tice începute în perioada șeptena- 
lului se află în ajunul intrării lor 
în funcțiune.

Printre strălucitele victorii cu care 
oamenii sovietici întimpină Con
gresul Partidului se numără și ter
minarea electrificării căii ferate 
Moscova-Baical. Această magistra
lă, cel mai lung drum de fier din 
lume cu tracțiune electrică, se în
tinde pe 5.500 Km., depășind lungi
mea tuturor căilor ferate electrifica
te din S.U.A. Electrificarea ei a iost 
terminată cu un an mai devreme 
decît data planificată. Electrificarea 
acestei căi tarate va face, pe lingă 
realizarea de însemnate economii, 
ca trenurile de măriuri să ajungă 
la destinație cu 96 de ore mai re
pede, iar cele de pasageri de două 
ori mai repede.

In fabrici și uzine, in întreprinderi, 
în sovhozuri și colhozuri, discuțiile 
asupra proiectului de Program al 
P.C.U.S. au scos la iveală noi iniția
tive, au dat și dau un tot mai puter
nic avint muncii creatoare. La Între
prinderea metalurgică din Enakie- 
vo, bunăoară, brigada lui Dmitri Si- 
doruk a luct inițiativa reducerii tim
pului de reparații la cuptoarele 
„Siemens-Martin". Aceasta înseam
nă că brigada Iui Sidoruk poate 
produce lunar cîteva zeci de tone 
de oțel în plus. Inițiativa brigăzii a 
avut un larg răsunet nu numai la 
Enakievo, ci și în uzinele din Kra
matorsk, minele din 
minerii din Donbass.

Stalino, printre 
La marea in-

1

Delegați la Congresul P.CU.S.

Tractoristul SarJan Imraliev
' Mult a muncit omul ca să smul
gă pămîntul roditor de sub stăpî- 
nirea semideșertului sărăturos. Și 
omul a învins. Aici, în stepele Mu- 
ganului, a dat în floare bumbacul, 
s-au întins covoare de iarbă verde, 
au pornit să freamăte din frunze 
copacii tineri.

Sardar Imraliev se uită la toate 
frumusefile acestea și i se umple 
inima de bucurie cînd se gîndește 
că și el, un ostaș de rînd al parti
dului lui Lenin, a contribuit cu 
munca lui la renașterea stepelor.

In anii aceia cînd oamenii de 
știință căutau felurite căi pentru de- 
sărăturarea stepelor, Sardar era un 
băiețaș zburdalnic. Cînd s-a făcut 
mare, el a început să muncească 
pe o remorcă, iar în scurtă vreme 
a luat în mină volanul tractorului.

Cu trecerea anilor, sovhozul în 
care lucra Sardar a crescut, deve
nind un mare producător de „aur 
alb". S-a maturizat și tînărul trac- 
toris; a devenit un mecanizator în
cercat.

lritr-o bună zi a venit în sovhoz 
o mașină de recoltat bumbac. Oa
menii s-au strîns ciotcă în jurul ei. 
Apoi au urmărit-o curioși în lan.

Dar, iată, s-a rupt ceva. Sardar 
s-a apucat să meșteșugească la pie
sele ei, dar nu putea cu nici un 
chip să-i găsească buba. Muncitorii 
aflați în jur se uitau la el și spu
neau :

— Cine-a mai văzut să strîngi 
bumbacul cu mașina! Nu merge 1

■ Nevasta lui Sardar a mai turnat 
și ea gaz peste foc:

_ Lasă-te 
că stringent 
mine el peste iarnă pe cimp

— Știu eu că-l stringeți, s-a aprins 
Sardar, dar cu ce preț ? Cu prețul 
bătăturilor din palme și al nopților 
nedormite, nu ?

Mașina a fost reparată. Sardar 
recolta cu ea tonă după tortă, do
vedind avantajele recoltării cu 
mașina.

In sovhoz a luat ființă prima 
brigadă de mecanizare complexă. 
In fruntea ei a fost pus Sardar. Să 
aplicăm noul ! Aceasta e deviza mi
cului colectiv pe care-l conduce 
Sardar Imraliev.

... Mașina intră incet în lan. In 
buncher se vărsau bulgări albi de 
bumbac brut. Din cînd în cînd Sar
dar întoarce capul și se uită ia bun
cher. S-a umplut pe o treime... Pe 
jumătate... E aproape plin... Trebuie 
să mai bătătorească bumbacuL As- 
ta-l bucura. Anul trecut, buncherul 
rut se umplea dmtr-o postați, dar 
acum nu mai încape bumbacul m 
el. In fiecare zi Imraliev recoltează 
cite 8-9 tone de bumbac. E limpede 
acum că angajamentul de a recolta 
cu mașina 300 de tone de ,^tur alb” 
va fi îndeplinit.

Toamna asta le-a adus multe bu
curii cultivatorilor de bumbac din 
brigada lui Sardar Imraliev. Recol
ta e bogată. Frumos va fi darul pe 
care-l vor face ei Congresului par
tidului drag. Și mai au o bucurie 
oamenii din acest colectiv: condu
cătorul lor a fost ales delegat la 
Congresul al XXII-lea al partidului.

păgubaș, Sardar. Las' 
noi bumbacul, nu ră-

A. GLAZKOV

treprindere textilă „Triohgornaia 
Manufaktura", la întreprinderea de 
construcții „S.M.U.L.", la fabrica de 
ceasornice „S. M. Kirov", in sute și 
sute de întreprinderi sovietice au a- 
părut și apar metode și inițiative 
noi care se concretizează in indepli- 
nirea cu mult înainte de termen a 
planurilor de producție și produ
cerea de bunuri la un inalt nivel de 
calitate.

Mari realizări înscriu în bogatul 
bilanț cu care poporul sovietic in- 
timpină cel de-al XXII-lea Congres 
al P.C.U.S. și oamenii muncii din a- 
gricultură. In Ucraina, bunăoară, 
peste 8.000 de colhozuri și sovhozuri 
ți 54.COO de echipe s-au incadrat in 
întrecerea pentru obținerea a 5.000 
ixg de porumb boabe la hectar pe o 
suprafață de 5.000.000 hectare. Nu
meroase unități agricole socialiste 
și echipe complexe mecanizate și-au 
propus obiective și mai mari. Pentru 
producții record de porumb luptă 
cu avint tractoriștii comuniști și 
cornsomoliști și maiștri ai recoltelor 
bogate ca Evghenia Doliniuk, trac
toristul Alexandr Ghitalov. Ei reali
zează ți depășesc cu succes anga
jamentele luate in cinstea Congre
sului. Brigada lui Alexandr Ghitalov 
car» a cultivat cu porumb in acest 
an *15 ha. a obținut o producție de 
pc primele hectare recoltate de 6.000 
kg. ia ha. Dar printre cultivatorii de 
porumb din Ucraina sint mulți care 
au depășit și această miră. Brigada 
condusă de Elena Kovaleț, din 
hozul „Zorile comunismului", 
pildă, a recoltat cit» 7.000 kg. 
rumb boabe la hectar.

Strălucitei» succes» cu care 
porul sovietic intimpină Congresul 
Partidului Comunist constituie do
vezi grăitoare al» hotăririi sal» de 
a da viață mărețului Program care 
va fi dezbătut de Congres, Progra
mul concret al înaintării spr» cul
mile comunismului.

coL 
de 

po-

po-

Valorificarea unor 
păminturi fertile

De dimineața și pisă seara >u 
încetează zgomotul motoarelor ia 
lunca inundabilă Volga- Ahtuba. 
Peste 400 de mecanizatori ai trustu
lui „Volgo-Aktubstroi . introcindu-se 
in cinstea celui de-a! XXQ-lea Con
gres al P.C.UX. lucrează la valori
ficarea unor păminturi fertil». încă 
in anul curent au fost predate col
hozurilor pentru a le include in aso- 
îamen: aproape 1.500 ha de astfel 
de pământuri. In curind, mecaniza
torii vor preda sovhozurilor Ju- 
zanski* și .Nikolski" peste 2000 ha 
de pămînt de luncă. Aici au și fast 
aduse stafiile de pompare plăti
toare.

ia ultimul timp, colhozurilor și 
sovhozurilor regiunii H s-an predai 
In total mai mult de 50.000 ha de 
păminturi de luncă.

Pe aceste terenuri au tost plan
tate livezi, vil, înființate grădini de 
zarzavat și tinete. Aici se obțin pică 
la 500-400 chintale de roșii, varză, 
popeai verzi la fiecare ha. In luncă 
se string in prezent cite 500 chintale 
de masă verde de porumb.

Acest»
mai mari docil cele obținut» p» te
renuri!» d» stepă. Lunca se trans
formă intr o grădină înfloritoare.

recolte sint do 2—3 ori

La zece kilometri nord-vest de 
Ivailovgrad, între satele Lambuh și 
Hulha, valea răsună de zgomotele 
exploziilor din munți. Puternice 
excavatoare înghit bucăți uriașe de 
stîncă pe care le preiau apoi din 
gura de fier a mașinii șiruri de ca
mioane. Peste tot se desfășoară o 
muncă febrilă.

Ani de-a rîndul riul Ardă își bă- 
tea joc de speranțele a sute de 
oameni. Locuitorii munților Rodopi 
au făurit chiar legende despre el, 
numindu-1 „Riul neîmblînzit al dia
volului".

în trecut energia râului Ardă era 
folosită doar de cîteva mici mori 
de apă. în prezent, însă, printr-o 
rețea de lacuri de acumulare și hi
drocentrale, Ardă va iriga mii de 
decari de pămînt, va lumina nu
meroase sate.

Nodul hidroenergetic de la 'Ivai
lovgrad constituie ultima treaptă a 
cascadei hidroenergetice de pe 
Ardă. Aici sint colectate apele din- 
tr-o regiune. ca>-e se întinde pe o 
suprafață de 5.195 km. p., situată 
în partea de răsărit a masivului 
Rodopi.

Riul Ardă se deosebește printr-o 
mare oscilație a nivelului apelor în 
timpul anului. Adesea, după căde
rea unor ploi abundente sau în 
perioada topirii zăpezilor, nivelul 
apelor sale ajunge la cel al Dună
rii, ceea ce ducea la inundații ca-

Rodopilor
tastrofale. De acest fapt s-a ținut 
seama la elaborarea proiectului no
dului hidroenergetic.

Proiectul prevede construirea 
unui baraj de beton in localitatea 
„Diavolski Most" („Podul dracu
lui"), inalt de 74 m, care să lase să 
treacă prin creasta deversorului 
aproximativ 5500 m. c. de apă pe 
secundă. Hidrocentrala Ivailovgrad 
se află in apropierea barajului, iar 
carcasa ei folosește la devierea ex
cesului de apă spre partea inferioa
ră a barajului unde se află bazinul 
de absorbție. Această soluție, folo
sită pentru prima dată de hidro- 
energeticienii bulgari, a permis eco
nomisirea unor uriașe fonduri.

Hidrocentrala va fi dotată cu trei 
grupuri de turbine a cite 33.300 kW. 
Puterea instalată totată va fi de 
100.000 kW.

Pentru prima dată vor fi folosite 
turbine cu o mare viteză de rotație 
de tip „Kaplan", produse de uzina 
din Haskovo.

După construirea barajului, lacul 
de acumulare „Ivailovgrad" cu un 
debit de aproximativ 200 milioane 
metri cubi de apă se va întinde 
pînă la mina „Madjarovo". Pe malul 
lacului, lingă satele Bolislavți și 
Malki Voden se vor construi caba
ne, baze sportive, centre de pescuit, 
unde se vor odihni sute de mineri 
din Rodopi.

în activitatea sportivă

NOTE

Protestul țăranilor japonezi
Bărbați ți femei din satele de pe 

povirnișul nordic al muntelui Fuji 
Yama au <ypc5:cal in luna septem
brie o demonstrație, protesting îm
potriva ocupanților americani care 
le-au acapc-ot păminturile și le-du 
transforma: in aerodroame și poli
goane. Demonstrația ce a avut loc 
pe poligon»! Kiia-Fuji a zădărnicit 
manevrele de toamnă ale unităților 
americane de artilerie și infanterie 
marină.

Țăranii ezi. profund nemul-

țumiți de „noua politică în dome
niu! agricuiturii" care constă in a- 
ceea că guvernul a propus să fie 
redusă cu 60 la sută populația 
teasen pentru a fi completate 
zervele de brațe de muncă ale 
dustriei, duc acum și lupta împotri
va acaparării peticelor lor de 
mint de către trupele 
aflate în Japonia. „După 
lie” — zice un proverb, 
care se potrivește și în 
față al țăranilor japonezi.

să- 
re- 
în

Pă-
americane 
rite și che- 

rominesc, 
cazul de

Alegerile din Grecia
La 29 ocoankrî» vor avea loc a- 

legeri in re4e*»> formării unui nou 
guvern grec. BâMlia electorală se 
duce cu inre-vruare. Ambițiile par
tidului care c jșrema' țara timp 
de șase am — Uniunea național-ra- 
dicală (E.R-EJ n spatele căreia stau 
tnuturile monopoliste străine *t din 
Grecia — »ns eu prin toate mijloa
cele să-și meutină cel puțin nentuml 
de rotari obfrsxre Iu trecutele ale
geri. Marea majoritate u poporule: 
grec insă, se r-jică cu hotitrire im- 
potriva a mir. talar foștilor guver
nanți care de fapt reprezintă reac- 
țiunea din aceustă țari. Nu este lip
sit de semnificație faptul că „Noua 
mișcare țărănească” s-a lărgit, de- 

Agrar, 
agrar 

Grecia 
(P-A.M.E.) alături de Uniunea De
mocrată de stingă (EJJ-A.) ți perso
nalități democratice din ața-numitul 
centru. In bătălia electorală din 
Grecia sint angajate trei formații: 
Uniunea național-radieală. Frontul 
agrar general democrazic ți Uniu
nea de centru. Cum era de aștep
tat, imperialiștii americani „iți riră

rmind Partida." Național 
care face parte din Frontul 
general democratic din

nasul unde nu le fierbe oala”. 
După cum arată ziarul „Avghi”, 
..specialistul in mașinațiuni electo
rale. consilierul ambasadei ameri
cane. Bennet, desfășoară o intensă 
activitate preelectorală, oferă deju
nuri, incită la întrevederi și vizi
tează fățiș și in ascuns lideri și 
cadre din conducerea partidelor de 
centru El exercită asupra lor o pu
ternici presiune pentru « zădirniâ 
realzsarea »er colaborări Jorgs « 
tataror forțelor patriotice'.

In ciuda presiunilor consilierului 
ambasadei americane, patrioții din 
Grecia luptă pentru salvarea țării, 
pentru realizarea cotiturii democra
tice in drumul țării.

SCURTE ȘTIRI

Actualitatea internațională

Semne ale timpului în lucrările O.N.U
Lucrările actualei sesiuni a Adu

nării Generale a O.N.U., oglindesc 
marile transformări care s-au petre
cut în ultimii ani îni lume. Cuvântă
rile majorității reprezentanților sta
telor se centrează în jurul cîtorva 
probleme de bază: dezarmarea gene
rală și totală, lichidarea definitivă 
a colonialismului, reorganizarea se
cretariatului general în așa fel încît 
în el să fie reprezentate, cu drepturi 
egale, statele socialiste, neutre și ale 
blocurilor militare occidentale, res
tabilirea drepturilor legitime ale
R. P. Chineze în O.N.U.

Sîntem departe de acea perioadă 
mai veche, cînd O.N.U. era trans
formată într-o simplă mașină de 
vot manevrată de S.U.A. și alia- 
ții lor din N.A.T.O., cînd adevăra
tele probleme care frămîntă ome
nirea erau de multe ori îrimormîn- 
tate înainte de a fi dezbătute de 
Adunarea Generală. Inițiativele, 
propunerile Uniunii Sovietice și ale 
celorlalte țări socialiste se află în 
centrul atenției generale a opiniei 
publice mondiale și a reprezentan
ților diferitelor state la O.N.U. Da
torită progreselor care au fost ob
ținute în tehnica militară și a în
cordării internaționale create de 
puterile occidentale, rezolvarea pro
blemei principale a zilelor noastre; 
dezarmarea generală și totală sub 
un control internațional riguros — 
are astăzi o importanță mai mare ca 
oricînd. Propunerile realiste sovieti
ce, care prevăd dezarmarea pe etape 
în așa fel. încît să se elimine de la 
început posibilitatea dezlănțuirii 
unui război atomic și un control ri- 
gUTOS, nu al înarmărilor, ci al pro
cesului de dezarmară, își demon- 

■ strează actualitatea dacă ne-am re
feri numai la psihoza de război din
S. U.A. In momentul de față, trustu
rile de armament atomic, în urma 
sporirii bugetului militar al S.U.A., 
desfășoară o activitate nemaiîntîlni- 
tă de la războiul din Coreea și obțin 
profituri uriașe. Aceste cercuri inte
resate în cursa înarmărilor întrețin 
o psihoză de nebunie colectivă prin-

I. MIHĂILEANU

jurultro reclamă deșănțată în 
așa-ziselor adăposturi anti-atomice. 
Isteria a mers atit de departe încît 
revista franceză L'Express relata că 
în S.U.A. se face în ziare publicitate 
în jurul unei truse pentru măsurarea 
radiațiilor atomice cu titlul: ..acum 
puteți supraviețui căderilor radioac
tive", iar în magazine se află provi
zii în ambalaje speciale, rezistente, 
chipurile împotriva radiațiilor. De
sigur, asemenea reclame comerciale 
menite să ațîțe isteria războinică, nu 
au decît scopul de a justifica poli
tica de încordare a situației interna
ționale promovată de cercurile agre
sive din S.U.A. în problema Berli
nului occidental.

Deși nu figurează pe
O.N.U., problema încheierii tratatu
lui de pace cu Germania și a regle
mentării, pe această bază, a situației 
din Berlinul occidental, a întreve
derilor pe care le-a avut minis
trul de externe al Uniunii Sovie
tice, Gromîko, cu reprezentanții 
S.U.A. și Angliei sînt în atenția 
celor prezenți la lucrările Organiza
ției Națiunilor Unite. Au fost reți
nute cuvintele rostite de președintele 
Kennedy în conferința de presă, de 
miercuri seara, prin care se arată 
că „întrevederile de explorare vor 
continua probabil la Moscova, spe
ranța S.U.A. și aliaților lor continuă 
să fie soluționarea pașnică și aceasta 
pare să fie, de asemenea, și dorința 
U.R.S.S.". In același timp, nu pot 
fi decît condamnate aluziile la folo
sirea forței din aceeași conferință de 
presă a președintelui Kennedy, a- 
luzii în care e vizibilă influența 
cercurilor militariste ale Pentagonu
lui și ale cercurilor revanșarde de 
la Bonn.

Problema colonialismului continuă 
să fie în atenția fiecărui reprezen
tant al O.N.U. al țărilor socialiste 
și al țărilor neutre din Asia și Afri
ca. In atmosfera generală de comba-

agenda

tere a acestei monstruoase rămăși
țe a Evului Mediu în secolul nostru, 
reprezentantul Uniunii Sud-Africa- 
ne a îndrăznit să ia apărarea poli
ticii de represalii împotriva popu
lației negre, dusă de colonialiști, ca- 
lifiând-o —luminată și realistă. A- 
ceastă nerușinare a provocat deza
probarea generală în Adunarea 
OJf.U., iar delegatul Liberiei. în 
aplauzele majorității adunării gene
rale O.N.U., a cerut ca asemenea 
discurs .jă fie șters din procesul 
verbal al ședinței, deoarece este o 
insultă la adresa tuturor africani
lor'.

Asemenea reacții față de apărarea 
deschisă a colonialismului sînt un 
semn al timpului, după cum tot un 
semn al timpului nostru este atitu
dinea multor vorbitori din Asia și 
Africa care, în cuvântările la O.N.U., 
s-au pronunțat pentru reprezentarea 
R. P. Chineze în O.N.U., necesară 
pentru ca această Organizație inter
națională să devină cu adevărat 
reprezentativă. Numeroase fapte 
arată că anul 1961 va fi anul cel mai 
dificil de pînă acum pentru S.U.A. și 
aliâțirior în încercările de a împie
dica reprezentarea unui popor socia
list de peste 600 milioane de oameni.

In sfirșit. una din problemele ur
gente care se pun acum la O.N.U. 
este reorganizarea secretariatului său 
general. Delegatul Uniunii Sovietice. 
A. A. Roșcin, observa pe bună drep
tate că în secretariatul general, din 
1659 posturi supuse repartiției geo
grafice, 1280 (adică 77.2 la sută) sînt 
ocupate de cetățeni ai țărilor care 
fac parte din alianțele militare occi
dentale, 288 (17,2 la sută) sînt ocu
pate de cetățeni ai țărilor neutre 
și numai 91 (5,6 la sută) sînt ocupate 
de cetățeni ai țărilor socialiste. Re
organizarea întregului aparat ca și 
al conducerii secretariatului general, 
pe baza egalității între cele trei gru
pe de state este o cerință justă, co- 
respunzînd situației actuale din 
lume. După cum se știe, Uniunea 
Sovietică a făcut o propunere care 
dovedește dorința sa de a se ajunge

la up acord în această problemă, ce
rând ca, în mod provizoriu, să fie 
ales un secretar general ajutat de 
trei locțiitori reprezentând cele 3 
grape de state. Această propunere 
s-a bucurat de un puternic sprijin 
în rândurile țărilor neutre, dar ea 
întâmpină încă rezistență din partea 
S.U-A. și a celorlalte țări occiden
tale. In același timp, după întreve
derea care a avut loc între A. A. 
Gromiko și Stevenson, agenția Reu
ter relata că „singura persoană în 
juxul căreia se fac speculații pri
vind postul de secretar general in
terimar este U Thant reprezentan
tul Birmaniei".

De asemenea, noile realități exis
tente în lume și reflectate în O.N.U. 
impun mutarea sediului Organizației 
Națiunilor Unite într-unul din ora
șele Europei, Viena, Geneva sau 
chiar Berlinul occidental, pentru că 
pe un teritoriu neutru ar fi împie
dicată înrâurirea unilaterală pe care 
o exercită în prezent S.U.A. și par
tenerii ei occidentali.

La acest argument politic se mai 
adaugă și argumente de ordin geo
grafic și economic. Astfel, pe o rază 
de 1500 km. depărtare de New York 
se află numai 2 capitale ale statelor 
membre ale O.N.U., — Washington 
și Ottawa, iar pe aceeași rază depăr
tare de Viena se află 20 capitale ale 
statelor membre ale O.N.U. Walter 
Lippmann, cunoscutul comentator 
internațional, care s-a pronunțat 
într-un articol apărut acum cîteva 
zile, pentru alegerea Berlinului oc
cidental ca sediu al organelor 
O.N.U., adăuga că o asemenea solu
ție, „oricît de utopică și idealistă ar 
părea", ar reglementa pașnic și pro
blema Berlinului occidental care ar 
avea astfel un viitor bun, „mult mai 
bun decît acela de oraș în agonie, 
ținut în viață prin subvenții și prin 
cerința îndoielnică că S.U.A. și alia- 
ții lor vor fi dispuși totdeauna să 
trăiască pe pragul războiului termo
nuclear".

Din toate cele expuse mai sus re
zultă că dezbaterile actualei’ se
siuni a O.N.U., în care se oglindesc 
realitățile contemporane, demon
strând spiritul de inițiativă al sta
telor socialiste, sînt chemate să spri
jine rezolvarea celor mai arzătoare 
probleme ale actualității internațio
nale.

• Din insărcinarea guvernului so
vietic. Ministrul Afaceri or Externe 
al U.RS.S a exprimat „cel mai ca
tegoric protest" in legătură cu conti
nuarea atacurilor banditești asupra 
ambasadei U.RS.S. din Argentina. 
Acest protest este cuprins in nota 
Ministrului Afacerilor Externe 
URȘ-S. remisă la 10 
domnului A Oliva Dei. 
cu afaceri ad-interim al 
Argentina la Moscova

al
octombrie 
însărcinat 
Republicii

americane• Direcția firmei 
„Ails-Chalmes Manufacturing Co", 
una din <«le mai importante firme 
constructoare de material electric 
din S.U.A., a anunțat că va reduce 
salariile tuturor muncitorilor săi. 
Reducerea prevede o micșorare a 
salariilor celor 13.000 de muncitori 
ai societății cu pînă la 25 la sută și 
va fi aplicată incepind chiar din 
săptămâna aceasta.

• La 11 octombrie s-a reîntors la 
Moscova A. A. Gromiko. ministrul 
Afacerilor Externe al U.RS.S.

• In Italia, continuă acțiunile oa
menilor muncii, ale democraților și 
antifasciștilor pentru pace. împotri
va pericolului de război. In provin
cia Veneto, în orașele Veneția, Pa
dova, Vigonova. Dolese, au avut loc 
în zilele de duminică și luni adu
nări și marșuri ale păcii.

• La 11 octombrie, in numele gu
vernului U.RS S amiralul S G 
Gorșkov, comandantul suprem al 
flotei maritime militare a UR.S.S. 
a predat in dar guvernului indone
zian zece vedete blindate in cadrul 
unei ceremonii festive care a avut 
loc în portul Djakarta.

• Intr-un comunicat al Departa
mentului de presă de pe lingă pre
ședintele Consilului de Miniștri a 
R. D. G. transmis de Agenția A.D.N- 
se arată: Avînd în vedere răspun
derea ce o are pentru apărarea pe 
plan militar a Republicii Democra
te Germane și pentru îndeplinirea 
obligațiilor în cadrul Tratatului de 
la Varșovia, Consilul de Miniștri al 
Republicii Democrate Germane îm
puternicește pe ministrul Adunării 
Naționale să prelungească pe ter
mene, diferite, pînă. la șase luni, du
rata serviciului militar, al anumi
tor categorii de militari cu cunoș
tințe de specialitate din cadrul ar
matei populare naționale, și în caz 
de necesitate, să prelungească, de 
asemenea, durata serviciului soldați- 
lor, subofițerilor și ofițerilor care 
urmează să fie lăsați la vatră în 
toamna anului 1961.

D@ curind, în sala de festivități a 
Ministerului Agriculturii s-a ținut 
conferința asociației sportive „Recol
ta" organizată cu prilejul alegerii 
noilor organe U.C.F.S. Din darea de 
seamă prezentată s-a desprins că în 
cadrul acestei asociații s-au dobîndit 
rezultate destul de frumoase. Consi
liul asociației sportive, îndrumat de 
către Comitetul de partid și în co
laborare cu otganizațiile sindicale și 
U.T.M., promovând spiritul muncii 
colective .a desfășurat o rodnică ac
tivitate care poște constitui un exem
plu.. : '

Consilfăl-■ asociației sportive și-a. , .
axat munca pe cele 8 gruție, care re- fîciale sportivii asoqiației „Recolta" 
~ •’ ■ au obținut rezultate frumoase. In a-

ceastă privință putem evidenția pe 
campionul olimpic Ion Dumitrescu, 
care a ocupat locul III la recentul 
campionat mondial de talere ; pe to- ț 
varășii Vogel Iosif, Drugă Constan
tin, Frățilă Gheorghe, Moroianu Au
relia, Lăzărescu Aneta, care au ocu
pat loAil I. pe raion, la șah.

Secția de tenis de masă, care anul 
trecut a cîștigat campionatul raional, 
are anul acesta o frumoasă compor
tare la campionatul orășenesc. To
tuși față de ......
la conferință 
asociației ar 
De exemplu, 
s-a introdus 
ministrativă din grupa Centrală M.A. 
cu toate că s-ar fi putut introduce Și 
în alte grupe sportive. Trecerea pro
belor complexului G.M.A. nu a stat în
totdeauna în atenția Consiliului, lu
cru ce a făcut ca asociația noastră 
să aibă în acest an doar 60 purtători 
ai insignei G.M.A.: Numărul de mem
bri-U.C.F.S. este și el nesatisfăcător. 

. -Nu a existat, de asemenea, o pre
ocupare continuă pentru atragerea e- 
lementujui feminin in activitate^ 
sportivă. ' Turismul popular nu s-* 
desfășurat în limita posibilităților-^^ 
le are-ministerul nostru.

Cu ocazia alegerilor noilor organe 
U.C.F.S. conferința a aprobat planul 
de măsuri care prevede printre alte
le : creșterea numărului de membri 
U.C.F.S. cu încă 300, extinderea gim
nasticii în producție, organizarea de 
excursii turistice de masă, creșterea 
activității de masă prin organizarea 
diferitelor competiții ca : Crosul „Să 
întîmpinăm 7 Noiembrie", Sparta
chiada de iarnă a tineretului, cam
pionatul pe asociație etc., atragerea 
elementului feminin îrr practicarea e- 
ducației fizice, amenajarea prin mun
că voluntară a.unei baze.sportive cu 
mijloace proprii.

competiții sportive. Cu sprijinul or
ganizațiilor de partid în toate cele 8 
grupe adunările de alegeri s-au des
fășurat în bune condiții, în conduce
rea lor fiind aleși cei mai buni și 
pricepuți membri U.C.F.S.

O vie activitate desfășoară consi
liul asociației sportive și pe linia 
compețițională. In cadrul campiona
telor republicane, orășenesc și raio- 

5 nai, asociația noastră participă cu 11 
secții pe ramură de sport la : atle
tism, volei, popice, tenis de masă, 
tir, taiere, fotbal .turism, baschet, 
șah, handbal, tenis de cîmp.

In cadrul diferitelor competiții o-

otganizate temeinic au dus o activi
tate susținută printre cei 1.264 mem
bri înscriși în U.C.F.S.

S-au ținut lunar ședințe de instru
ire și de analiză a muncii, iar pe 
baza calendarului sportiv al asocia
ției au fost organizate diferite compe. 
tiții de masă. La Spartachiada de iar
nă a tineretului au fost angrenați pes
te 1.300 salariați. Sportivii asociației 
au participat și la crosul „1 Mai" și 
„7 Noiembrie,", la o seamă de com
petiții în cinstea zilelor festive. Cu 
bune rezultate se desfășoară și cam
pionatul pe asociație la care parti
cipă un număr de 1.400 salariați. Or
ganizat sistem tur-retur, el cuprinde 
discipline ca : atletism, volei, șah, tir, 
tenis de masă, popice și fotbal.

De asemenea, și grupele sportive 
au organizat diferite competiții inte
resante. In această direcție putem e- 
videnția .grupa sportivă Fotograme- 
tria, care a organizat • competiții de 
șah, tenis de masă, fotbal, tir, volei.

Prin muncă voluntară membrii a- 
cestei grupe ap amenajat un teren de 
volei, o sală de șah și tenis de masă. 
Putem evidenția, de asemenea, și 
grupele sportive I.S.P.A., Editura A- 
gro-silvică, Centrala M.A. care s-au 
preocupat de organizarea competiții
lor sportive ca : tir, volei, fotbal, șah, 
natație, popice etc.

Concursul cultural-sportiv al tine
retului s-a bucurat de participarea 
a peste 1.000 de salariați din ministe
rul nostru. La faza raională sportivii 
noștri Iacob Ion, Drăguț Eugenia, 
Sebe Maria etc., au ocupat locuri 
fruntașe.

Pentru pregătirea alegerilor orga
nelor conducătoare U.C.F.S., consiliul 
asociației a dus o muncă susținută in 
cele 8 grupe sportive, unde trebuiau 
să se . țină acește alegeri.

In cinstea acestor alegeri, grupele 
sportive au organizat diferite compe
tiții,' iar pentru jucătorii de tenis.de 
masă, și șah s-a amenajat o frumoasă 
sală, în. care se pot organiza diferite

posibilitățile asociației 
s-a arătat că Consiliul 
fi putut face mai mult, 
gimnastica în producție 
numai în Direcția Ad-

M. DĂNCIULESCU
secretarul Asociației „Recolta"

Colhozul nostru în septenal
• (Urmare dirf pag. I)

> adresăm. Lara rugrt să ne vor
bească totuși, fie și. in câteva cuvin
te, despre satul colhoznic de miine.

— „Satul colhoznic de miinie" ne 
spune tovarășul. Negruța, este de 
fapt o denumire improprie. Chiar și 
dacă ne referim la un viitor destul 
de apropiat, trebuie să vorbim des
pre orașul colhoznic. Așa după cum 
prevede proiectul de Program al 
P.C.U S., nu peste mult timp în 
Uniunea Sovietică diferența dintre 
oraș șî sat va dispare. De curind, o 
comisie de specialiști veniți de la 
Moscova ne-a întocmit și nouă pro
iectul noului oraș colhoznic. Proiec
tul prevede ca actualul sat Pogre- 
beni să se transforme in oraș prin 
construirea de case cu 2-4 etaje. 
Noua așezare este prevăzută cu 
străzi drepte și largi, asfaltate, ca
nalizare, spații verzi, cinematografe,

teatru, magazine, cu tot ceea ce.este 
necesar traiului omului sovietie, 
cocstrurtor al comunismului Cele
lalte două sate mai mici, vecine 
Pogrebenilor, vor fi desființate. Lo
cuitorii lor se vor muta în noile 
case construite în oraș. Acum cînd 
stăm de vorbă, constructorii noștri 
lucrează la prima clădire cu două 
etaje prevăzută în proiect. Putem 
spune deci că în colhozul nostru, ca 
d« altfel în alte sute și sute de col
hozuri, viitorul comunist a început 
deja să fie clădit.

Pentru colhoznicii noștri, apropie
rea Congresului al XXII-lea al 
P.C.U.S. prilejuiește un și mai mare 
avint în muncă. Țelurile noastre, ale 
oamenilor sovietici, sînt limpede ex
primate în proiectul de Program pe 
care-1 va aproba Congresul : Pace, 
Muncă, Libertate, Egalitate, Ferici
re. Spre înfăptuirea acestor țeluri ne , 
conduce Partidul nostru Comunist.

Toți tractoriștii au datoria 
să execute lucrări de calitate
(Urmare din pag. l-a)

că pe viitor vor executa numailor
lucrări de calitate, după cerințele 
agrotehnicii. în zilele următoare, 
mai adaugă tov. Mîndroc, nu s-a 
mai întîmplat să primim reclamat» 
de la gospodăria colectivă din O- 
porelu.

Tot cu acest prilej, am mai aflat 
că și alți tractoriști cum sînt Miha- 
lache Dorobanțu, Marin Uță și Gri- 
gore Abageac din brigada a 15-a, 
condusă de Niculae Trandafir, care 
deservește gospodăriile colective 
din Doba și Pleșoiu, au asemenea 
lipsuri la arături și însămînțări. Ba 
de multe ori, tractoriștii amintiți pă
răsesc lucrul plecînd in sat cu trac
toarele pentru interese personale. 
Dar cel mai edificator caz în aceas
tă privință este cel al tractoristului

A

Marin Floricel din brigada a 14-a 
care în ziua de 5 octombrie a pără
sit tarlaua gospodăriei colective „E- 
liberarea" din Priseaca, plecînd cu 
tractorul într-o comună vecină. Nu-i 
astfel de mirare de ce acest tracto
rist, precum și cei arătați mai sus, 
sînt în urmă cu îndeplinirea planu
lui și deseori discutat! în consfătui
rile de producție organizate de gru
pele sindicale din brigăzile lor, pen
tru lucrările de proastă calitate

E bine știut că o lucrare agricolă 
executată la timp și în condiții opti- * 
me, așa după cum ne arată știința 
agricolă, are mare influență asupra 
sporirii producției la hectar. Iată 
de ce, toți tractoriștii și toate brigă
zile S.M.T.-ului Recea, au datoria 
ca și în campania însămînțătorilor 
din această toamnă să execute lu
crări la timp și bine.
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